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IZ VSEBINE:

- o demokraciji z napako

- težave v občinskem 
svetu

- spet "Štajerska banka"?

- intervju:
prof. Stanko Buser 
o velikonočnici

- spomini Vinka Jagodiča: 
takšen je bil naš čas

- Ponikva skozi čas: 
vse o Blažu Kocenu

- šport: veliki uspehi 
mladih Šentjurčank

- nagradna križanka^ 
anekdote

Sponzor številke TrGO HLAD d.O.O. 
Izvedbe hladilnih in ogrevalnih sistemov



Šentjurske

NOVICE POSLOVNA STRAN

Cllpo/
cemmerce d.».«.

'ikis vmi v

Valentu na Orožna 4, 63230 Šentjur 
RECEPCUA Telefon: 063/743-905 

063/743-705 
Telefax: 063/743-619

»ato-
ledi V° nar°

60#a in toSto"
t°V Organizacija poslovnih srečanj,

porok in drugih slavij.

RHIŠKI SOS masi - smvnišeo jezero
Sprostitev po napornem delovnem tednu.

4 Odprto: petek 12 - 
sobota, nedelja: 10

Za skupine je ob vnaprejšnjem dogovoru 
dom odprt tudi izven delovnega časa!

ePeTkiCHRiM 

Illeika PRI ZDR. DOMU

Ul. Leona Dobrotinška 5,63230 Šentjur 
Telefon: 063/742-401

Vam mtbi veliko izbiro paliljAč iz svile, 

šAtw1j iz kamelje kosti in mebenin^stili vazic.

SlŽli VIzj

PRALNIH STROJEV, ŠTEDILNIKOV, 
BOJLERJEV IN IZVAJANJE EL. INSTAUCIJ

Branko DOBOVIŠEK - MAPI

63230 Šentjur, Ipavčeva 22, Tel.: 063/742-367

prostorih bivšega 
Eurošporta, 

Trubarjeva 17, 
tel.: 741-119

SoUttCdiC XYD"
Trgovina '

VELIKA IZBIRA

perito modnih dodatkov, usnjene saianteiiie
in vse vrste konfekeneftudi za močnejše ros,avet

(Pričakujem vas vsa/^ dan od 9 - 18fi 
ob sobotah od 9 - 12h

Obvešča svoje stranke, da odslej posluje v 
Celju, na Slomškovem trgu 5, nasproti 

farne cerkve!
Vesela in hvaležna Van bom, če se boste 

oglasili tudi v novi poslovalnici!

je doma
v 'Drogeriji JL ^E,dASN^L

GO) ZLATARSTVO
MILAN GAJŠEK

63230ŠENTJUR, Ul. Bučana Kvedra 6a 
Tel: 063/741-072, 744-149

Izdelava - predelava zlatega nakita
Prodaja ročnih ur POSEBNA UGODNOST
Menjava baterij /^>brezPlačno graviranje

prediranje ušes 
prodaja darilnih bonov

Izjemno ugodna menjava starega

zlata za novi nalat - 50% POPUST

Pri nas kupljene izdelke graviramo brezplačno!

ODKUP ZLATA PO UGODNIH CENAH!
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Šentjurske

NOVICE UVODNA STRAN H
...

j

Demokracija z napako

'•O

Težko je natančno reči, kaj demokracija zagotovo je in kaj 
enako gotovo ni. Prejšnji Grdinovi občinski vladavini bi težko 
rekli, daje bila biser, kar se demokratičnosti tiče. Imela je vsaj 
dve napaki, ki jih tudi slepcu ni bilo mogoče spregledati: 
samovoljo in skrivanje pred javnostjo.

Pa smo zamenjali garnituro, v občinske fotelje so posedli 
predstavniki strank t.i. izvirne demokracije - pa nobene prave 
koristi od tega. Novi oblasti zaenkrat res ni mogoče očitati 
pretirane samovolje, toda v odnosu dejavnosti ni napravila niti 
korakca naprej. Celo nasprotno, naravnost panična postane, ko 
bi morala stopiti z odkrito besedo pred svoje volilce. Kot 
urednik Šentjurskih novic, ki sem bil s simpatijami vpet v voz 
strank slovenske pomladi in upal, da se mi bodo pod novo 
taktirko odprla vrata v občinski informacijski raj, sem postal 
sam po sebi naravnost 
nezaželena oseba. Vodilni 
se prav trudijo, kako mi ne 
bi nič povedali. Še celo 
predsednik moje stranke, ki 
je na uglednem mestu na 
občini, postane nemiren, ko 
vstopim v njegovo pisarno, 
nemudoma bežno preleti z 
očmi po mizi razložene 
dokumente ter jih zloži. Za 
ysak primer! Da pa bi oblast 
Šentjurske novice povabila, 
da ji pomagajo javnost 
obvestiti o njenih namerah 
in dilemah, pa kot vse kaže, 
ni šans. Od tod do 
pomisleka, da javni ljudje, 
ki nekaj nespretno 
prikrivajo, nimajo poštenih 
namenov, res ni daleč. Ko 
do tega pride, če pride, pa je 
dejansko vsega konec:

oblast so le še tisti na drugem bregu, kijih je potrebno zamenjati.

Sekretar občinskega sveta si je premislil; ne, ne bo pisal v 
Šentjurske novice. Se ne spodobi! Pa tudi plačan ni zato. (Le 
zakaj je sploh plačan?) Menda tudi proračunske podpore za naš 
časopis ne bo več. Pač, nekaj denarja za te namene bo imel na 
razpolago župan - ampak samo, če mu bomo pridno jedli iz roke.

Oblast, ki nima vgrajenih sistemskih možnosti nadzorajavnosti, 
ali se temu nadzoru tako ali drugače izmika, je v demokratičnih 
časih oblast z napako.

Urednik

Matriarhat na občini

Jaz imam pa le eno rožico! 
In za kateri dan že... ?

jp —■ .. ..... . -■ _____ .... .

Naslednja številka 
SentjurgkiK novic izide 
v torek, 25. aprila 1995

šentjurske novice izdaja d.o.o. Šentjurske novice, 
-Šentjur, Mestni trg 5. Glavni in odgovorni urednik: 
Franc Kovač. Lektor: Eva Kovač. Tisk: Diting, Velenje.
>0 mnenju Urada vlade za infonniranje št. 23/713-93 

St)di časopis Šentjurske novice meti proizvode informa- 
tivnega značaja in se plačuje zanje 5% prometni davek, 
kl je vračunan v ceno.

Naslov uredništva: Mestni trg 5, Šentjur. Poslovni 
čas je od 7. do 9. ure, telefon med poslovnim časom 741 

izven poslovnega časa pa 743-561. Žiro račun: 
ŽEPjurske novice 50770-6o3-37277

NAROČILNICA

Naročam

Šentjurske
novice

Priimek in ime (tiskane črke):__

Naslov, kraj, ulica, poštna številka:

Podpis:
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Šentjurski
NOVICE POLITIKA

'

Težave na seji občinskega sveta
Vse kaže, da se občinski svet se ne bo 
umiril in zresnil. Tretja seja je trajala kar 
polnih 8 ur in svetniki so kar tekmovali v 
neskončnih in jalovih besednih spopadih, 
ki pravzaprav niso bili niti spopadi, 
temveč le brezkrvno natezanje, kateremu 
tokrat sicer odločna predsednica sveta ni 
bila kos. Šentjurski občinski svet je bil 
tokrat pravi londonski Hyde park in seje 
v njem govorilo domala vse, kar je komu 
padlo na pamet.

Mučenje seje pričelo že pri sprejemanju 
dnevnega reda. G. Artnak je v imenu LDS 
in ZLSD poskušal prepričati vladajočo 
koalicijo, naj vendarle uvrsti na dnevni 
red ponovitev volitev podžupana, tokrat 
seveda v tajni obliki. K nadaljevanju 
nesporazumov okrog teh volitev je 
pripomoglo tudi mnenje vladine pravne 
službe, ki je bilo v nasprotju s sprejetim 
občinskim poslovnikom. Predsednica 
sveta, ki sije očitno želela, da se ta volilni 
spor zaključi, je dopuščala 90 minut 
prerekanja med opozicijskimi svetniki in 
podžupanom Pungartnikom, ki je svojo 
izvolitev moral največkrat braniti kar sam. 
Pri tem mukotrpnem opravilu si je nabral 
pravo zbirko črnih točk in je kazalo, da bi 
na tajnih volitvah res lahko pogorel.

Točka se je zaključila s odločitvijo, da 
bodo spor reševali na prihodnji seji, 
predlagatelji sprememb pa naj za svoje 
zahteve pridobijo nove argumente.

Nova točka dnevnega reda "Pobude in 
vprašanja" je prinesla pravo poplavo 
pobud, ki bi izvršni oblasti zadostovale za 
ves mandat in še malo čez. Na večino je 
kar takoj odgovoril župan, nekatere pa so 
tudi "obsedele". Morda velja povedati, da 
je Anita Kolesa predlagala, da se formira 
koordinacijska skupina, ki bo pripravljala 
seje občinskega sveta; g. Artnak je 
zahteval odgovor glede vpletenosti 
občinskih funkcionarjev v sumljive posle 
okrog najemanja nepremičnin ob 
Slivniškem jezeru in pa natančen načrt za 
izgradnjo telefonije; g. Vrečko je zahteval 
pojasnila glede izgradnje doma starejših 
občanov; g.Erjavec je opozoril na 
potrebne spremembe na avtobusni postaji 
in se zavzel za podvoz; g. Gorečan je od 
občinskega vodstva zahteval, da pripelje 
v občino dodaten denar (npr. odškodnina 
za uničene lokalne ceste ob avtocesti); g.

Zdolšek je predlagal odkup zemljišča na 
Ponikvi, kjer raste velikonočnica; g. Kolar 
je želel pločnik v Trnovcu, vodovod v 
Dramljah in ureditev ceste na Stražo na 
gori itd. Skoraj vsak odbornik je imel 
kakšno pobudo.

Razprava o zaključnem računu proračuna 
je bila kar hitro mimo in je pokazala, da 
svetnikom pretekle občinske finance niso 
kaj dosti mar. Svetnika Artnak in Cvikl sta 
zahtevala pojasnilo glede starih 
obveznosti občine in prejšnji predsednik 
IS jima je okvirno obrazložil, da jih ni, ter 
približno opisal pot Istra - Benzovih 1,2 
milijona DEM, ki naj bi preko Cestnega 
podjetja in mimo občinskih financ 
končale v šentjurski infrastrukturi. 
Točnejših podatkov o porabi 803 
milijonov tolarjev občinskega proračuna 
ne moremo posredovati, kajti občinski 
uradniki zelo pazijo, da mediji ne dobijo 
v roke nobenih gradiv za seje občinskega 
sveta in še manj za druge sestanke.

(Opomba: za zadnjo sejo sveta, ki je bila 
v ponedeljek, 27. marca, so gradivo 
dobile tudi Šentjurske novice.)

Vroče pa je bilo okrog začasne 
organizacije občinske uprave (ki velja le 
do konca marca) in predloga statuta 
občine. Sodeč po dolgem in vehementnem 
prerekanju, je šlo za pomembne zadeve, 
ki pa so žal zame in za ostale neposvečene 
predstavnike medijev ostale skrivnost, 
kajti resnično je nemogoče razumeti 
smisel vsebinskih poant razprav, če nimaš 
v rokah osnovnega teksta. Očitno pa je 
bilo, da opozicija želi zavlačevati z 
razpravo o statutu, vladajoča koalicija pa 
bi ga rada čimprej sprejela.

Tudi Slivniško jezero je imelo svojo 
točko. Prejšnji izvšrni svet je novembra 
lanskega leta razpisal natečaj za izdelavo 
strokovnih (ekoloških, gospodarskih...) 
podlag sanacije Slivniškega jezera in 
sedaj, ko bi bilo potrebno podpisati za 1,7 
milijona SIT vredno pogodbo z enim od 
ponudnikov, seje zataknilo. Svetniki niso 
našli pravega smisla za ta projekt in zanj 
tudi niso bili pripravljeni odvezati 
občinskega mošnjička. Zanimiveje, da se 
za ta projekt ni navdušila niti KS Slivnica. 
G. Frece, ki je zastopal stališče KS, je 
menil, daje okrog lastništva nepremičnin

ob jezeru toliko najasnosti, da vanj ne 
kaže vlagati.

Tudi v tem primeru je občinski svet našel 
salamonsko kompromisno rešitev: v 
načelu so za sklenitev ustrezne pogodbe, 
le financira naj jo nekdo drug, npr. Nivo 
ali država.

Prav nobenih težav pa ni bilo okrog 
določanja sejnin. Šentjurski občinski 
svetniki so se skorajda soglasno (proti je 
bil le g. Leskošek z Dobja, vzdržala pa sta 
se G. Škoberne in predsednica sveta) 
odločili, da je vsako njihovo 
sestankovanje vredno dve celi dnevnici. 
Tudi pri tej točki je bila najbolj glasna 
opozicija.

Na koncu so svetniki na široko 
razpravljali o problemu, ki se jih 
pravzaprav ne tiče, to je o formalnih 
zapletih v zvezi z razpisom za ravnatelja 
OŠ H ruševec. Da bi šlo le za nategovanje 
glede ravnateljeve barve, se iz razprav niti 
ni dalo izluščiti in je bil sklep, da bodo za 
mnenje, kdo je pravzaprav pristojen, da 
razpiše mesto ravnatelja nove šole, 
povprašali pristojne službe v Ljubljani, 
kar logičen.

Za pester konec seje so poskrbeli g. 
Maruša ter drugi člani uličnega odbora iz 
Hruševca, ki so se odločili, daje potrebno 
svetnike počasi in vztrajno ogrevati za 
podvoz pod železnico, tako, da so jih 
dodobra zamorili s svojo demagogijo.

F. K.

Električni kabel tudi v 
Zgornji trg

Hkrati z izgradnjo plinske 
napeljave v Zgornji trg naj bi se 
opravilo tudi kabliranje elektrike. 
Tako bi tudi v tem delu Šentjurja 
izginili zunanji električni vodi. 
Občina bo prispevala za načrte in del 
izkopov, ostalo pa bo šlo na račun 
Elektro Celja in lastnikov hiš. Slednji 
naj bi pripevali po 30 000 tolarjev za 
elektroomarice in priklop.

F.K.
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AKTUALNOŠentjurske

NOVICE

Materinski dan v Slivnid
Krajevna organizacija RK 
Slivnica in krajevna skupnost sta 
v soboto, 18. marca, v počastitev 
materinskega dneva povabili na 
prijetno slovesnost vse nad 70 let 
stare slivniške žene. Izjemno 
prijazen kulturni program, ki so ga 
Pripravili slivniški šolarji, je 
dodobra ganil utrujena materinska 
srca preko štiridesetih starejših 
žena, ki v resničnem življenju 
gotovo niso prečesto deležne takih 
pozornosti, kot so jim jih tokrat 
pod vodstvom svojih "tovarišic" 
pripravili otroci. Posvetili so jim 
predvsem svojo ustvarjalnost, kar 
je prireditvi dalo poseben 
vrednostni pečat.

F. K.

Kdo bo ravnatelj na šoli v 
Kraševcu?
Potem, ko seje zapletlo z imenovanjem v.d. 
ravnatelja šole v H ruševcu, nekateri mislijo, 
da zaradi mešanja kadrovskih in političnih 
razlogov, je Ministrstvo za šolstvo in šport le 
posredovalo svoje videnje tega šentjurskega 
problema. Seveda se ni odločilo za gospo 
Mihevčevo ali gospoda Gajška, kot smo prej 
ugibali v Šentjurju, temveč je občinskim 
uradnikom razložilo, da občina kot 
ustanovitelj enostavno imenuje v.d. 
ravnatelja, ki je dolžan izpeljati 
konstituiranje zavoda in formiranje sveta 
zavoda. Svet zavoda pa potem izbere 
ravnatelja. Ministrstvo tudi s premeščanjem 
učiteljev s stare šole na novo ne vidi nobenih 
problemov. Postopki so v vsakem primeru 
taki, da nihče ne bo ostal brez dela.

F. K.

Mladi in kmetijstvo
Društvo podeželske mladine Šentjur je v 
soboto, 4. marca, organiziralo kviz Mladi 
in kmetijstvo. Pred nabito polno dvorano 
predvsem mladih gledalcev se je v 
Dobju pomerilo 5 ekip z vse občine. 
Zmagali so predstavniki Srednje 
vrtnarske kmetijske in gospodinjske šole 
Celje pred Planinčani, Ponkolani, 
Dobjani in Šentjurčani.

Prireditev, ki so jo s kulturnim 
programom popestrili mladi iz Dobja in 
Planine, je imela namen vspodbuditi 
mlade na podeželju k izobraževanju, 
ohranjanju kulturne dediščine podeželja 
ter njihovemu medsebojnemu 
spoznavanju.

F. K:

Ulovili so preko 8 ton rib
V soboto, 18. marca , so v skupščinski dvorani zborovali ribiči 
štorske RD Voglajna, ki so med drugim povedali, da so lansko 
leto vložili v Slivniško jezero ter v Voglajno s pritoki preko 30 
000 kosov rib. Od tega sojih potem sami polovili 12 611 kosov,
ali 8111 kg.

Sicer pa so obširneje obravnavali svojo društveno dejavnost. 
Ugotovili so, da so načrtovane aktivnosti skoraj v celoti 
uresničili. Nekaj nezadovoljstva je bilo zaznati zaradi slabega 
odziva članov na nekatere organizirane aktivnosti ter s 
tekmovalnimi rezultati. Predsednik IS RD g. Kodrič je zlasti 
opozoril na onesnaževanje naših voda, ki mu ni videti konca. 
Voglajna s pritoki je še vedno obremenjena z vsemi sanitarnimi 

-Odplakami, poleg tega pa vanjo veselo tečejo tudi kemična

sredstva iz naše industrije, zato ni čudno, da v sušnem letnem 
obdobju postanejo naše vode en sam odtočni kanal, v katerem 
ugaša življenje. V lanskem letu so v svojih vodah zabeležili tri 
množične pomore rib: v spodnjem toku Voglajne, pod klavnico 
ter v Pešnici na Selah.

Zanimivo je, da se je med večje ribje škodlijivce uvrstila tudi 
ribojeda siva čaplja. 26 čapelj je v lanskem letu požrlo kar 2400 
kg rib ali okrog 35 000 kosov.

Nekoliko presenetljiva je bila odločitev zbora, da tudi tokrat ne 
bodo volili novega vodstva, čeprav je stara ekipa za krmilom že 
9. leto. Obrazložitev, da morajo najprej sprejeti petletni plan in 
šele nato predati vajeti novemu vodstvu, vsaj zame ni zvenela 
preveč prepričljivo.

F. K.

18. marec na Resevni

KS Šentjur, Zveza borcev in Planinsko društvo 
so ob 50. letnici znanih tragičnih dogodkov na ^
Resevni, ko je tik pred osvoboditvijo padel ves 2. Sp'lj|l 
bataljon Kozjanskega odreda, priredil spominsko 1“ ' 
svečanost v planinskem domu na Resevni. Prijazen 
kulturni program so pripravili učenci OŠ F.Mal- 
Saja, ki po besedah predstavnika KS Šentjur g.
Erjavca med šolami še edini gojijo tradicije NOB.
Breda Svetina je ta zgodovinski dogodek razčlenila 
bolj s poetične in romantične strani, okrog 50 prisot- 
nih pa je z zanimajem prisluhnilo enemu izmed 
jedkih preživelih borcev 2. bataljona g. Francu . - V; -1
jJduču iz Senovega. Na svečanosti so bili tudi brat —„
111 sorodniki na Resevni padlega komandanta 2.
bataljona Andija Šepetavca G- Uduč (prvi z leve) in sorodniki padlega komandanta 2. bataljona

Andija Šepetavca pri spomeniku na Resevni.
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/z upravne enoie Šentjur
Pri v.d.načelnice šentjurske državne - upravne 
enote gospe Stoparjev! smo izvedeli:

1. Večina ministrstev je že dala soglasja k 
sistemizaciji delovnih mest v upravni enoti. 
Tudi prostori so sporazumno z občino že 
podeljeni. Inšpekcijske službe odhajajo iz 
občinske stavbe v prostore stare občine. V 
upravni enoti bo 29 delavcev, na občini pa 
21.

2. V vhodni veži je nameščena zaprta 
skrinjica, kjer boste odslej lahko oddali svoje 
pripombe in predloge k delu državne uprave.

3. V. d. načelnice gospa Stoparjeva bo vsak 
petek od 12. do 14. ure imela "ure odprtih 
vrat". V tem času vam bo na razpolago za vaše 
težave in pobude.

4. Poročni obredi bodo odslej v svečano 
urejenih prostorih Ipavčeve hiše v Zg. trgu 
vsako soboto dopoldne ali popoldne. Čas bo 
praviloma izbiral prvi prijavljeni par. Obred 
bodo dopolnili tudi s ponudbo najboljših 
šentjurskih vin, ki jih bodo slovesno servirali 
v posebnih čašah. Ženin in nevesta bosta 
spominski čaši dobila tudi v dar.

V lanskem letu se je od 62 novoporočenih 
parov za obred v domači občini odločilo le 30.

Darujmo kri, pomagajmo ljudem!
Med vsemi solidarnostnimi dejanji, ki jih človek lahko stori, je darovanje krvi 
prav gotovo najbolj neposredno in najbolj človekoljubno dejanje. S svojo krvjo 
lahko mnogim povrnemo zdravje in rešimo življenje.

Krajevna organizacija RK Planina vabi na odvzem krvi v četrtek, 30. marca, 
od 7. do 12. ure v Zdravstvenem domu na Planini!

V letu 1994 so bile v šentjurski občini 4 krvodajalske akcije. Kri je darovalo 595 
krvodajalcev. Želeli bi izkazati posebno pozornost in spoštovanje tistim, ki ste 
darovali svojo kri večkrat:

Jože Žlender iz Loke pri Žusmu 121 krat,

Franc Romih iz Gorice pri Slivnici 100 krat

Konrad Lenart iz Dramelj 85 krat

Branko Ribič iz Dramelj 78 krat

Edvard Jelen iz Gorice 72 krat

Stane Kajtna iz Šentjurja 72 krat

Viktor Lovre iz Šentjurja 71 krat

Jakob Selič iz Šentjurja 63 krat

Franc Spolenak iz Šentjurja 60 krat

Dušan Pisanec iz Šentjurja 50 krat

Ker naša evidenca ni popolna, vas vljudno prosimo, da se zglasite na sedežu 
območne organizacije RK v Šentjurju, kjer bomo podatke z vašo pomočjo 
uskladili.

Iskrena hvala vsem!

OO RKS Šentjur

Zahvala in poziv RK
Območna organizacija RK Šentjur se zahvaljuje vsem, ki 
so v nabiralnike RK prispevali svoj denar. Skupaj se je 
nabralo 35 300 tolarjev. Za ta denar je bilo kupljenih 20 
prehrambenih paketov, ki sojih prejeli potrebni pomoči.

Zaradi socialnih, duševnih, družinskih in drugih stisk trka 
na vrata Rdečega križa vse več ljudi (v preteklem letu jih 
je bilo več kot 500), RK pa jim lahko pomaga le s pomočjo 
občanov, ki so pripravljeni žrtvovati svoj delež za to 
pomoč. Pozivamo vse ljudi dobre volje k sodelovanju!

OO RKS Šentjur

Kdo bo upravljal s športnim parkom?
Na razpis za podelitev koncesije konkretnejših podatkih še ne 
za upravljanje s šentjurskim more govoriti, 
športnim parkom ni bilo prav Tudj dsednik NK Šentjur g.
množičnega odziva. Prispeli sta Romih ni bi| nič določnejši, kar 
le dve ponudbi, pa še od teh je ena tovo pomeni) da bodo
neustrezna. Tako je ostal edin, janja še doiga . šentjurčani
ponudnik NK Šentjur. pa morda še eno sezono praktično
Pri občinski tajnici, g. Brigiti brez bazena.
Jelenc, smo izvedeli, daje v zvezi p ^
s pripravo ustreznih pogodb 
mnogo nejasnosti in o
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20 telefonskih prikljuikov za 
Loko
Kljub temu, da optični kabel za Loko 
še ni položen, je krajanom Loke že na 
razpolago 20 telefonskih priključkov, 
ki so se sprostili na območju 
Vinskega vrha. Ker je cena priključka 
še vedno 3500 DEM, se zna zgoditi, 
da na te priključke niti ne bo 
prehudega navala.

Zvedeli smo še, da so v teku dela pri 
polaganju optičnega kabla za 
Slivnico, Dobje in Planino. Do julija 
bodo dela končana, zamenjane bodo 
tudi centrale, ne bo pa še 
sekundarnega telefonskega omrežja, 
kajti Telekom še ni podpisal te 
pogodbe. Kaže, da bodo v nekaj 
mesecih lahko dobili telefonski 
priključek le tisti v neposredni bližini 
kabla, ostali pa bodo morali verjetno 
še malo počakati.

F. K.

97 let Jurija Šumeja
Te dni je praznoval svoj 97. rojstni dan 
najstarejši krjan Šentjurja in gotovo tudi 
najstarejši naročnik Šentjurskih novic.

Šentjurskimi 
novicami ni nabolj zadovoljen, ker prihajo 
tako poredko. Pred seboj ima debelo kjigo 
"Rudolf Majster", zraven nje pa "Nebeško 
krono" iz leta 1878, bogve kdaj sposojeno 
pri Katoliškem bralnem društvi Št. Jurij.

Dobro se še spominja prve svetovne vojne, 
soške fronte, Piave, Tudi F. Malgaja in 
Gustava Ipavca.

"Najlepše mi je v življenju 
bilo, ko sem prišel domov 
iz vojne, iz ujetništva in 
pričel kmetovati. Zdaj pa 
sem srečen, ko se 
sprehodim po naši ulici tja 
do hiše mojega sina in si 
pasem oči po Voglajnski 
dolini in Ritniku. Ne, ne 
bojim se smrti, toda čeprav 
sem svojim v nadlego, 
čutim, da me imajo še radi 
in rad živim. Zdravje se me 
še kar drži. Rad bi dočakal 

konec tega tisočletja."

Vse najboljše, g. Jurij!

F. K.

Našel sem ga v njegovi 
sobi, na Sončni 9 v 
Novi vasi, prav v tisti 
sobi, kot pravi sam, 
kjer se je skraj pred 
enim stoletjem rodil, 
sedečega za mizo, 
obloženo s časopisi in 
knjigami. Tudi 
kozarček terana na njej 
ni manjkal. Mnogo 
bere; Novi tednik, 
Večer, Družino. S Jurij Šume j: Rad živini..

Trženje produktov s kmetij
(povzetek)

V okviru javnih del v občini Šentjur, je bila 
opravljena tudi analiza možnosti 
povečanja proizvodnje in načinov trženja 
Produktov s kmetij. Predstavljamo vam 
povzetek analize, ki nam jo je poslala dipl. 
'ng. kmet. Simona Doberšek.

Rezultati anketiranih kmetij
Anketiranih je bilo 151 kmetij (25%), ki 
imajo več kot 3 ha kmetijskih površin, z 
območja KS Slivnica, Planina, Loka in 
Prevorje. Povprečna velikost je bila 7 ha.

36 gospodinjstev v anketi ni želelo 
sodelovati, ker jih ni zanimala ali iz strahu 
Pred občino.

' okrog 50 % kmetij že sedaj pridela več 
Pridelkov, kot jih porabijo doma;

' večina bi že zdaj pridelala več, če bi:

а) jim kdo svetoval, kaj naj pridelujejo;

б) bilo zagotovljeno tržišče;

c) bila zagotovljena odkupna cena;

' 75 % kmetij predeluje mleko v izdelke 
(sir, skuta), 80 % meso v mesne izdelke, le 
6 % kmetij pa te svoje izdelke tudi prodaja;

'Prostorske pogoje za predelavo ima 30 % 
ITletij, le 8 gospodinj pa ima živilski 

Pregled in t.i. higienski minimum;

- večini najbolj odgovarja organiziran 
odkup (zadruga), 33 % bi jih prodajalo 
doma, 20% kmetij pa bi šlo tudi na tržnico.

Analiza trga

Je bila izdelana za dve obliki prodaje - za 
oskrbo trgovin in gostinskih lokalov ter za 
organizirano prodajo na tržnici.

Šentjurske trgovine in javni zavodi 
nabavljajo živila preko družbenih obratov 
in večjih posrednikov, vrtnine pa tudi pri 
kmetih. Izkazal se je njihov interes za 
dobavo živil s kmetij.

Za prodajo na tržnici je bila predvidena 
skupina 11 kmetij, pri vseh je problem 
delovna sila, ki je polno zaposlena na 
kmetiji.

Analiza direktne prodaje na kmetijah je 
napravljena za območja v KS Ponikva in 
Slivnica.

Motivacijske aktivnosti:
- organizirane so bile predstavitve 
uspešnega trženja produktov s kmetij;

- predstavljene so bile kalkulacije za 
nekatere skupine pridelkov;

- izvedeni so bili tečaji za izdelavo sira in 
mlečnih izdelkov;

- organiziran je bil tematski izlet v 
Avstrijo.

Splošni zaključki

Nezaupanje: kmetje niso hoteli navajati 
količin svojih pridelkov (ali pa so navajali 
neverjetne podatke) ter ne verjamejo v 
možnosti uspešnega trženja.

Nepripravljenost na prevzem rizika: 
večina bi hotela imeti zagotovljeno tržišče 
in stimulativno ceno, pred tem pa niso 
pripravljeni storiti ničesar.

Neobveščenost, nepoznavanje: večina ne 
pozna novih trendov in možnosti ter se 
zanaša na rešitve "od zunaj" in na 
odgovornost drugih za njihov razvoj. 
Pokazala se je tudi premajhna prisotnost 
kmetijskih svetovalcev.

Zaključek:

Analiza je potrdila, da so različne prodaje 
produktov s kmetij realne in perspektivne. 
Potrebno bi bilo pričeti s postopno 
organizacijo z zainteresiranimi kmetijami, 
jih povezati s trgom in jih promovirati. 
Dosežki bi bili vspodbuda za nezaupljive 
in tiste, ki se bojijo rizika.

Simona Doberšek, dipl. ing. kmet.
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Podžupan občine Oto Pungartnik: rad bi pomagal svojemu kraju!
Gospod Oto Pungartnik v Šentjurju ni neznanec. Pred 40 leti se 
|e resda rodil v nekoliko oddaljni Litiji, toda vse svoje dosedanje 
življenje je praktično preživel tu. Po izobrazbi je diplomirani 
Dolitolog mednarodne smeri, 10 let je delal v štorski železarni v 
cadrovski službi, zadnjih 5 let pa ga poznamo kot 
podpredsednika občinskega izvršnega sveta. Pet let je že 
predsednik občinskega odbora SDSS, hkrati pa na državni ravni 
udi predsednik Atlantskega sveta Slovenije ter odbora SDSS za 
mednarodne odnose. Po zadnjih lokalnih volitvah, ko je koalicija 
strank slovenske pomladi v Šentjurju premočno zmagala, mu je 
pripadlo tudi odgovorno mesto profesionalnega podžupana 
občine Šenjtur. j-p?-'-

G.Pungartnik, dovolite za začetek kar 
najbolj izzivalno vprašanje: kako 
komentirate zaplete, ki jih vse od vaše 
izvolitve naprej okrog vas spleta 
šentjurska opozicija?
Tako imenovane stranke slovenske pomladi 
SLS, SKD in SDSS so na volitvah 
prepročljivo zmagale in v skladu z volinim 
rezultatom je ta funkcija nekako pripadla 
SDSS oziroma meni. V LDS in ZL, ki sta 
pstali v opoziciji, se s svojim položajem 
nikakor ne morejo spoprijazniti ter 
poskušajo na različne načine "priti zraven" 
n najbolj jim diši ta podžupanski stolček.
Resda sem bil izvoljen z javnim 
glasovanjem, toda ustrezna vladna služba je 
zakonitost take izvolitve potrdila. Skratka, 
po mojem mnenju gre bolj za spretne in zoprne opozicijske igrice 
cot za pomembno vsebinsko vprašanje. Res pa je tudi, da ta levo 
• desna bipolarnost, ki se je v Šentjurju pojavila, otežuje 
marsikateri občinski projekt, za katerega bi potrebovali enotnost.

Kakšna je pravzaprav funkcija šentjurskega podžupana in 
kakšne so vaše vizije delovanja?
Z ozirom na to, da župan g. Malovrh ostaja poslanec, se mnoge 
ijegove zadolžitve prenesejo na pleča podžupana. To je 
precejšnje breme, ki se ga dobro zavedam. Moja želja je, da 
vzpostavim dobro delovanje KS ter hkrati s polno močjo 
sodelujem pri realizaciji začetih investicij. Do konca leta bosta 
zaključeni izgradnja šole v H ruševcu in telefonija, naprej pa sta

prioriteti dom starejših občanov in vodovod iz Hrastja. In seveda, 
čim več bo treba delati na odpiranju novih delovnih mest! 
Trenuten položaj je naravnost kritičen, imamo 22% 
nezaposlenih, kar je v regiji naj višja številka, pa še kar nekaj je 
takih podjetij, kjer hudo škriplje. Poskušal bom kaj narediti tudi 
s pomočjo svojih mednarodnih poznanstev. V kratkem bom v 
Šentjurju gostil francoskega veleposlanika g. Ponceta in 
njihovega gospodarskega atašeja, morda bo že to prilika, da 
vzpostavimo kakšno obojetsransko koristno sodelovanje.

Kako ocenjujete učinke lokalne samouprave?
S to reformo nikakor nisem zadovoljen. 
Država si je prisvojila skoraj vse vitalne 
občinske funkcije, s katerimi bi lahko 
spodbudili svoj razvoj, občinam pa so ostali 
le problemi. Poskušali bomo rešiti, kar se da, 
z poudarjanjem vloge krajevnih skupnosti, 
ki seveda morajo biti pravne osebe. Glede 
t.i. glavarine pa nisem prepričan, da gre za 
najboljšo rešitev. Potrebno bo več dajati KS, 
ki zaostajajo v razvoju.

V preteklih obdobjih smo v Šentjurju 
mnogo upov polagali v t.i. pomoč 
nerazvitim. Ali "centrala" sploh še kaj 
misli na Kozjansko?
Ne prav dosti! Zakon o spodbujanju razvoja 
demografsko ogroženih območij, ki ni dal 
posebnih rezultatov, ne velja več, nova 
zakonodaja pa še ni sprejeta. Občutek imam, 

da bo za takšne in podobne zadeve vse manj denarja. Razvoj bo 
vse bolj odvisen od nas samih in v občini se bomo morali 
temeljito pripraviti, da bomo postali zanimivi za razvojni kapital.

Slišali smo, da se tudi vi odpravljate "po svetu". Gre za resne 
načrte?
V Šentjur in na občino sem prišel z željo, da pomagam svojemu 
kraju k prijaznemu in bolj dinamičnemu razvoju. Toda resje tudi, 
daje velika večina mojih nekdanjih sošolcev ostala v mestih, kjer 
so uspešni in hodijo domov le še na "obisk". Prav lahko se mi 
zgodi, da ta usoda dočaka tudi mene.

Hvala za razgovor.
F. K.

S & A ntness Studio vabi
Zakaj hodijo v Fitness?
Zato, ker je to edina meni 
dostopna oblika zimske 
rekreacije. Malo pa tudi iz 
radovednosti. Jolanda (23) iz 
Šentjuija.

Da poskrbim za svoje zdravje studiu Srečka Juga sem zelo 
in se rešim odvečnih zadovoljna. Nada (32) iz 
kilogramov. S ponudbo v Prožinske vasi.

Ker se le tu ob prijetni družbi, 
glasbi in prijaznem vaditelju 
lahko povsem sprostim. 
Andreja (20) iz Šentjurja.

Vedno sem si želel postati 
močan in lepe postave. Po 
štirih mesecih redne vadbe sem 
z rezultatom zelo zadovoljen. 
Janez (17) iz Grobelnega.

Fitnes studio Srečka Juga 
obiskuje tudi veliko prijetnih 
deklet, ki jih moško oko 
veseljem pogleda. Klemen 
(21) s Ponikve.

Zaradi kondicije in 
oblikovanja postave. Vse je 
OK, mislim, da bom vztrajala 
Vera (30) iz Šentjurja.
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Še ena "Štajerska banka"?
Ze več kot štiri Ma so minila od znane 
afere okrog Štajerske banke, ko je 
predsednik takratnega izvršnega sveta po 
svoje (in nezakonito!) vanjo "investiral" za 
400 000 DEM občinskih proračunskih 
sredstev. Zadeva se še vedno ni razpletla 
na sodišču ( morda j e celo že zastarala), ko 
so se pojavile govorice o podobni vsoti, ki 
naj bi jo ista akterja, to sta prejšnji 
predsednik in podpredsednik izvršnega 
sveta "nesla" s seboj z občine na svoji novi 
delovni mesti v Alpos.

Na občini seveda o tem prej nihče ni nič 
vedel, toda ko je na občnem zboru SLS 
Padlo to vprašanje, ga župan ni zanikal. 
Torej seje le dalo sklepati, daje občina res 
Pred časom na tak ali drugačen način 
spravila Alposu v roke za okrog 500 000 
DEM sredstev. To pravzaprav ne bi bilo 
nič posebnega, saj je povsem logično, da 
je potrebno "mrtvi" občinski kapital 
obračati. Toda, ker seje to zgodilo prikrito, 
0 tej transakciji zagotovo niso vedeli nič 
občinski odborniki oziroma svetniki, pa 
judi v zaključnem računu o njej ni sledu. 
Je povsem razumljivo, da so se pojavili 
dvomi v korektnost tega posla oziroma 
ravnanja z občinskim denarjem. 
Podobnost z znano in že domala 
Pozabljeno afero s Štajersko banko je 
tolikšna, da jo je skorajda nemogoče 
Prezreti.

Povsem neosnovano bi bilo, če bi trdili, da 
sta si s tem občinskim denarjem prejšnja 
občinska funkcionarja pripravila svoji 
novi delovni mesti, ne moremo pa mimo 
tega, da ne bi opazili, da si je v primeru 
štajerske banke zagotovo, sedaj pa morda 
tudi, občinska izvršna oblast "privoščila" 
Postopke, ki, če že ne kaj več, vzbujajo 
določene pomisleke. Pri Štajerski banki je

Domača anagrama 
Kdo TRAJNO KAŽE 

*n Piše pamflete lažne?
TAT TEO SANJA

iljpodžupana lažnega oznanja.________

*jio mimo proračuna (in mimo skupščine) 
400 000 DEM, pri poslih z Istra - Benzom 

200 000 DEM in z Alposom 500 000 
EM. Nekateri pravijo, da je kar nakaj 

Proračunskega denarja mimo skupščine 
o tudi za cerkvene potrebe. Te, za naše 

mzrnere ogromne številke, so priplavale na

piano praviloma potem, ko so bile že 
zdavnaj realizirane, več ali manj na silo in 
na zahtevo posameznih nezadovoljnežev. 
Človek se res mora vprašati, če je vse to v 
skladu z nekaterimi temeljnimi načeli 
funkcioniranja naše oblasti. In končno, če 
se je zgodilo trikrat, se je lahko tudi 
desetkrat, tako ali pa tudi povsem drugače! 
Nobenega pravega razloga ne poznam, da 
bi take in podobne zadeve bilo potrebno 
skrivati pred volilci oziroma 
davkoplačevalci - če gre za pošten in 
skupni interes.

Sejnine
Ne bom razpravljal o tem, ali sta dve polni 
dnevnici, kolikor odslej znašajo občinske 
sejnine, preveč ali premalo. Za tistega, ki 
mora kar pol meseca hoditi v službo za 
denar, kakršnega dobi občinski svetnik za 
dve seji, so sejnine gotovo bogokletno 
visoke, za uspešnega menagerja pa enako 
bogokletno bagatelne. Takšen je pač naš 
čas!

Toda, ne morem mnimo tega, da se ob tem 
dejstvu ne bi spomnil nedavnih 
"demosovih" časov, ko so šentjurski 
odborniki soglasno odločilii, da bodo 
svojo zahtevo po cenejši državi tudi 
praktično potrdili s tem, da se bodo 
odpovedali vsakršni sejnini. Podobno je 
bilo tudi v "Demosovi" republiški 
skupščini: kar nekaj mesecev smo poslanci 
hodili na zasedanja skupščine brez sejnin. 
Pa seje prav kmalu pokazalo, daje takšna 
načelnost le preveč nekoristna: pojavile so 
se sejnine in nadomestila. Kot republiški 
poslanec sem ob koncu mandata dobival 
15 000 tolarjev "plače", šentjurski 
odborniki pa po 1000 tolarjev pavšalnih 
potnih stroškov za vsako sejo skupščine.
Se vedno bi lahko rekel, da je šlo za 
razumno odpovedovanje in za očitno 
skrb za javne koristi.

Nova liberalna oblast je drugačna. 
Visoke poslanske plače, ki so 
zrevoltirale Slovence, so zanjo nekaj 
povsem samoumevnega, in tudi dvojna 
dnevnica za sejo šentjurskega 
občinskega sveta je postala povsem 
gladko zakon. Čeprav so pri slednji 
odločitvi bili res glasnejši liberalci in 
združeni Ustaši, ne morem mimo 
ugotovitve, da so jo dejansko 
izglasovale stranke slovenske pomladi. 
Šentjurske sejnine so lahko previsoke 
ali prenizke, toda zagotovo nimajo nič 
skupnega z menda res dokončno

pokopano Demosovo "naivnostjo", da 
morajo biti pri čuvanju javnega interesa 
izvoljeni funkcionarji za vzgled svojim 
volilcem.

Kaj se dogaja na občini’
Formalno nič, neformalno pa marsikaj. 
Preseljevanje po pisarnah je v glavnem 
opravljeno, oziroma je začasno ustavljeno, 
ker bo menda marsikaj drugače, kot se je 
pred kratkim mislilo. Stolček v. d. 
načelnice upravne enote naj bi se narahlo 
zamajal, in to zato, ker je imel preveč nog. 
Na povsem trhlih nogah pa naj bi bil 
podžupanov,t.j. Pungartnikov položaj. G. 
Gorečan iz LDS si je menda že ogledal 
pisarniške prostore, za katere seje odločil, 
(ali so odločili drugi), pa še ni znano. Tudi 
ni mogoče reči, ali gre za medstrankarski 
sporazum, ali pa se uresničuje "izdajstvo" 
SLS, ki vodi LDS v šentjurske oblastne 
sfere. Čeprav v krogih SLS tako možnost 
zanikajo, spet drugi vedo povedati, da je 
ponovno glasovanje o podžupanu 
Pungartniku dogovorjeno ter da ga bo SLS 
na tajnih volitvah gladko odstrelila.

Sicer pa je za novo občinsko oblast 
značilno, da ne zna razčiščevati notranjih 
sporov ter za vsako figo prosi Ljubljano za 
arbitražo.

Podvoz naj bi bil bolj ali manj dokončno 
odpisan. Do takrat, ko bodo pripravljene 
strokovne podlage za odločanje o njem, bo 
proračun že zdavnaj mimo, kar pomeni za 
letos konec. Do drugega leta pa se bodo 
"južni" občani že tako navadili na obvozno 
cesto, da bo letošnja ihta skorajda 
pozabljena.

Splošno / 
Cementu inarstvo\

zraven 
tovarne 

EMO Šentjur)
mn niojz
63230 Šentjur 
tel./fax: 063 741-253 
doma: 063 741-976 
mobitel: 0609 612-692

- betonska opeka 40x30x20
- betonska opeka 40x23x20
- betonska opeka 40x20x20
- betonska opeka za silose 
in hlevske jame premera

od 3.3 do 7m 32x20x20
- betonski robniki:

vrtni 100x23x3 
cestni 100x30x10 

-betonski mejniki 43x10x10
- betonske mreže 600x2 10
- modul super kvalitete (uvoz)
- cement (vreča 3 O kg)
- apno (vreča 33kg)

73,70 SIT 
67,10 SIT 
38.30 SIT

73,70 SIT

363.00 SIT
484.00 SIT
242.00 SIT 

4.741.00 SIT
35.00 SIT

560.00 Sit
473.00 SIT

V zgoraj navedene cene Je vračunan prometni davek. 
_____ Plačilo možno na tri čeke!
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❖ tovarna športne in 
modne kofekcijeGLGGANT

objavlja
LICITACIJO

rabljenih vozil, ki bo v soboto, dne 8.4.1995 ob 9. uri 
na dvorišču pred podjetjem Elegant

Naziv vozila letnik izklicna cena
DAK CIMOS 1984 8.000,00 SIT
CIMOS C 35 RD________ 1989 _____  343.560,00 SIT

Ogled rabljenih vozil bo eno uro pred pričetkom licitacije. 
______  Pred licitacijo je treba vplačati 10% varščino.

TRGOVINA ZAMBI
Ljubljanska!, Šentjur 

Tel.: 063/743-472
Prišla je pomlad in z njo toplejši dnevi. 
V ta namen smo vam v trgovini Zambl 
pripravili kolekcijo za toplejše dni.
Po ugodnih cenah vam nudimo:
- otroške trenerke
- odrasle trenerke
- dekliške trenerke
- jeans otroške komplete
- dekliške komplete trodelne
- srajce, mikice pulovre
- jeans otroški in odrasli
- plišaste in ostale igrače

In te le ne veile, kje bi lahko velikonočni zajček kupil darilo za vaiego 
malčka, vam lahko svetujemo ml - le je trgovina Zambl.

Videli boste - prt nas s« po zmernih cenah dobijo tudi lope in dobrn stvari.

*ovp'^„
od 1.200,00 SIT dalje 
od 1.856,00 SIT dalje

1.984.00 SIT
4.850.00 SIT
5 100 00 SIT Cvilim0 vam tudi pestro izbiro spodnjega pcrila_ 

otroškega in odraslega, sevcih po zelo
že od 2.200,00 SIT dalje ugodnih cenah.

"DiUihU («&: iU 
tn iMu U %

um

Termik
Wm TEHNIČNA TRGOVINA

Cesta Kozjanskega odreda 87a 
Šentjur
Tel./fax: 741-329 

Po ugodnih cenah vam nudimo bogato ponudbo 
gradbenega materiala, inštalacij - voda, elektrika, 
ogrevanje, barve, lake, akustiko, belo tehniko in 

gospodinjske potrebščine.
- salonitne plošče 8- valj ne l.kl. 929,00 SIT
- salonitne plošče 6-yaljne l.kl. 849,00 SIT
- velika izbora keramičnih ploščic že od 779,00 SIT

- senzorska luč

=:::: = 
»a hptnn O/dv ‘ A. zi.iO OO Sl

-por
- mreže za beton 9/6
- okna termopan 60x60
- okna termopan 100x120
- balkonska vrata termopan
- vinogradniška žica Jesenice 3x cin kana
- vinogradniški stebri

6.990.00 SIT 
IT 
IT

9.00 SIT
4.449.00 SIT

10.413.00 SIT
18.590.00 SIT
28.814.00 SIT

132.00 SIT
889.00 SIT

Za obisk se priporočamo vsak dan od 
7.30 do 18.00, v soboto pa od 7.30 do 12.00.

IVNIlfERSAL
• ^e* -.n>v^

l; i
S'TV
: im s

||^ ! O 
111 n—

tet.:
krediti do TREH EET

fiksna obrestna mera 12% in 40% pOlO§ 
PRODAJA NA LEASING DO TREH LET 

polog od 25% do 45 %
PokličiiE 065/785-11 5

Ali nam pišite: trg. UŽMAH, 63225 Planina 
da vas poiščemo in vam pomagamo pri odločitvi.

Jl\ vas« sm: ho
lliig: i - : ■:

.
KOLIČINSKI 

POPUST
DO S°/9/0

Preizkušeni

strešnik

Trgovina
UŽMAH

Planina, Tel.: 063/783-113

s 0

Ul. Dušana Kvedra 43 
Šentjur

pROPflJfiLNfl
SPNJIfl p0LEG SODIŠČA

Nudimo vam novo izbiro pomladanskih kolekcij 
po usodnih cenah in Plačilnih pogojih.

MtlllITBi 11 m PIE^FMČflJTO NAJU!
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Delo svetnikov ZISD v obiinskem svetu
Prvi vtisi ob izvolitvi za svetnika v občinskem svetu so minili v 
pričakovanju, da bomo svetniki s svojim delom lahko čimveč 
Pripomogli k uresničevanju svojih predvolilnih obljub. 
Prepričani smo bili, da bo razvoj naše občine prva in za vse 
svetnike obvezujoča naloga. Vse to pa se še ni in se še ne bo 
kmalu dogodilo.

Zakaj?

• zato, ker občina Šentjur še nima jasno opredeljene strategije 
razvoja za srednje - ročno obdobje, ki bi jo občinski svet že moral 
sprejeti

- zato, ker ni jasno opredeljenega letnega programa, ki bi moral 
biti osnova za sprejem proračuna ’95

- zato, ker se občinska uprava preveč ubada sama s seboj

- zato, ker bi bilo potrebno opravljati delo župana 
profesionalno, saj funkcija župana z novimi volitvami ni več le 
Častna;

' zato, ker tudi delo sveta ni dovolj konstruktivno. Vse prevečkrat 
se pozablja, da smo vsi svetniki edini med enakimi in nihče ni v 
nad" položaju.

~ zato, ker še nekateri delavci državne uprave delujejo tudi v 
občinski upravi, kar ni združljivo niti primerno

' zato, ker je v nekaterih strankarskih krogih še vse preveč 
Prisotna evforija volilne zmage in želja po pokoritvi malih strank

' tudi zato, ker se kršijo že sprejeta pravila delovanja občinskega 
sveta in spreminjajo sprejeti sklepi

-še bi lahko našteval, vendar se že iz navedenega lahko izlušči 
bistvo problema, ki ne zagotavlja možnosti hitrega razvoja naše

občine, česar smo v Šentjurju zadnja leta vendarle bili deležni, 
pa če to priznamo - ali ne!

Svetniki ZLSD se v občinskem svetu poskušamo čimbolj 
konstruktivno vključevati v delo sveta in komisij. Z doseženimi 
uspehi nismo najbolj zadovoljni, ker so naši predlogi pri 
nekaterih posameznikih t.i. desnih strank "težko" sprejemljivi, 
čeprav so predlogi zakonsko in strokovno podkrepljeni.

Vse to se še kako odraža v mesebojnih odnosih med strankami, 
ki ne morejo ali težko dosežejo dogovor pri usklajevanju priprav 
in sprejemu aktov, kateri se pripravljajo enostransko, kakor tudi 
pri usklajevanju interesov strank na posameznih področjih.

cr
Mogoče je težava tudi v tem, da si desno usmerjene stranke 
jemljejo vso pravico oblasti vodenja Občinske uprave in niso 
pripravljene na vsaj malo enakopravne, demokratične razdelitve 
funkcij, zaposlitve v občinski upravi in ne nazadnje biti 
pripravljen enakovredno obravnavati tudi številčno manjšo 
skupino svetnikov, kot sebi enake.

Upamo in želimo, da se takšne razprtije in nesoglasja čimprej 
odpravijo in da vso energijo vložimo v razvoj občine in 
zagotavljanje boljših življenskih in bivalnih pogojev naših 
občanov , kar smo obljubljali tako eni - kot drugi.

Za svetnike ZLSD: Cveto Erjavec
Opomba uredništva

Tudi g. Erjavec izrecno ni dovolil nikaršnih popravkov v svojem 
sestavku. V prihodnje bomo članke avtorjev, ki ne zaupajo 
uredništvu, objavljali le, če bodo predhodno lektorirani ter 
usklajeni z uredniškim konceptom številke ŠN.

C, Anderlič na Planini
Tone Anderlič, vodja poslanskega kluba Razglabljali so tudi o težavah štorske šibkih območij pa je. g. Anderlič poudaril, 
riDS in predsednik razvpite komisije železarne ter o problemih razvoja t.i. da je zakon, ki je sedaj v proceduri, boljši 
državnega zbora, ki je pred časom demografsko ogroženih območij. G. in da je on sam pripravljen z amandmaji 
Predlagala povišanje poslanskih 
P*ač, se je udeležil ustanonega 
zbora krajevnega odbora LDS na 
Planini. V gasilskem domu se je 
zbralo okrog 20 članov in 
rirnpatizerjev z vsega Šentjurja, ki 
So dobri dve uri sodelovali v 
zanimivi razpravi o aktualnem 
Političnem trenutku v Sloveniji.

Največ besed so namenili lokalni 
sarnoupravi. Tako g. Anderlič kot

podpreti tudi nekatere zamisli, ki 
;|Jj|| so se ta večer izkristalizirale.

Na očitek, da seje LDS izneverila 
j- svojim temeljnim načelom 

liberalizma v gospodarstvu, 
največkrat zaradi lastnih 
pragmatičnih oblastniških 
interesov in vse bolj prisega na 
državne posege v gospodarstvo, ki 
so se v preteklem obdobju 

| !!j:,| pokazali za povsem neučinkovite,

LDSStnArnu"knsir prcvldm: ' ' .. !a “vSadJa'j^ ^u!
obžalovala, da se pri ustanavljanju občin Artnak je odločno vztrajal, da je zmanjšala se bo obremenitev 
n‘so upoštevali referendumski rezultati in propadanje štorske železarne čista gospodarstva(znižanje davka na dobiček), 
sta tudi obljubila, da se bosta zavzela za posledica političnih potez, ki sta jih pa tudi zaposlenost v državni upravi se po 
Planinsko občino, če se bo pokazalo, da zagrešila nekdanji direktor Slovenskih njegovem mnenju zmanjšuje.
Sedanje rešitve niso ustrezne. železarn Andro Ocvirk in njegova stranka.

Glede spodbujanja razvoja t.i. socialno F. K.
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Trgohlad: plin je naša priložnost!
Prenekateri Šentjurčan se je s 
"Trgohladom" srečal morda prvič šele, ko 
je na cesti proti Dramljam srečeval mlade 
atlete v živobarvnih trenerkah z napisom 
Trgohlad. Šentjurčani gospoda Branka 
Goloba že dolgo dobro poznajo kot 
prijaznega gospoda, ki se ukvarja s 
podjetništvom, manj pa jim je poznana 
dejavnost njegovega podjetja, katerega 
ime nekako ne gre preveč rado v uho.

G. Golob, prosim, da bralcem 
Šentjurskih novic predstavite svoje 
podjetje!
Trgohlad je družba z omejeno 
odgovornostjo, ki smo jo skupaj s sinom 
Gorazdom in ženo Ljudmilo ustanovili 
leta 1990. Ime samo pove, da smo se 
nameravali ukvarjati s trgovino in s 
hladilno tehniko, no, pa z trgovino ni bilo 
nič. Usmerili smo se izrazito v proizvodno 
dejavnost, v izvedbe hladilnih in 
ogrevalnih sistemov in danes predstavlja v 
naših delavnicah dodana vrednost kar 40% 
vse naše realizacije. Kupujemo le 
avtomatiko in Mycomove kompresorje, 
skoraj vse drugo napravimo sami. Res pa 
je tudi, da nas Šentjurčani ne poznajo 
ravno najbolje. Pa ne zato, ker ne bi čvrsto 
delali in živeli s krajem, temveč bolj zato, 
ker smo z svojo dejavnostjo izrazito vpeti 
v širši slovenski prostor. Naše hladilne 
naprave so namenjene predvsem večjim 
podjetjem, klavnicam in podobno, teh pa z 
izjemo Mesarstva Jurij v Šentjurju ni.

Torej Trgohlad trenutno zaposluje 23 
delavcev, v večini gre za t.i. srednji kader, 
letno ustvarimo za okrog 1,5 milijona 
mark dohodka. Vsa leta imamo ostanek 
dohodka, le - ta pa se v zadnjih dveh letih 
giblje od 1,5 do 2 milijonov tolarjev. 
Poslovne prostore imamo na 
Dobrotinškovi, to je nasproti klavnice. 
Koliko smo "težki", ni prav lahko reči. 
Ocenjujem, da je zgradba vredna okrog 
700 000 DEM, oprema pa nekoliko manj.

Seveda pa vse to ni nastalo v teh 5 letih. 
Leta 1990 smo dejansko svojo dejavnost 
le prenesli na podjetje. Že od leta 1982, ko 
sem prišel v Šentjur, smo se obrtno 
ukvarjali s proizvodnjo hladilnih naprav. 
Pravzaprav sem začel sam s tremi 
sodelavci in sta se mi sin in žena pridružila 
malo kasneje. Moram priznati, da je bil 
začetek prav buren. Osemdeseta leta so 
bila res zelo ugodna za razmah

podjetništva. Ne le, da je družba imela za 
malo gospodarstvo dosti več posluha kot 
danes, tudi povpraševanje po naših 
izdelkih je bilo velikansko. Delali smo po 
vsej Sloveniji, precej tudi na Hrvaškem, s 
samimi montažnimi deli pa smo se 
vključevali na objekte v tujini. Naročil je 
bilo toliko, da smo kmalu imeli zaposlenih 
tudi več kot 30 delavcev. In potem sta

G. Golob: Delo mi je hobi

prišla osamosvojitev in vojna, naše tržišče 
se je skrčilo na Slovenijo, temu 
sorazmerno je padla tudi naša proizvodnja. 
Število zaposlenih smo zamnjšali za 30%. 
Konkurenca je bila vedno hujša in spopadi 
za domači trg vse bolj ostri ter nepregledni. 
Kar precej truda in denarja nas je stalo, da 
smo s svojo kvaliteto obdržali svoje 
prednosti pred mnogokrat izrazito

Gorazd Golob: Skoraj bi postal 
novinar

nelojalno konkurenco. Po novi zakonodaji 
smo se potem registrirali kot d.o.o. in se 
znebili cele vrste takorekoč 
kvazikooperanstkih vezi z raznimi 
zadrugami, "inženiringi" in drugimi, na 
katere smo bili vezani zaradi prometnega 
davka in ki so nam pobrali kar kakšnih 8 
% dohodka.

Obratovalnica Golob je ugasnila?
Ne, ni. Še vedno živi in je npr. tudi lastnik 
zemljišča, na katerem stoji Trgohlad. 
Veste, še vedno ni v naši zakonodaji dovolj 
jasnosti, pa tudi prav kmalu se lahko zgodi, 
da se časi zasučejo nazaj. V tem primeru 
pa je v obrti več sigurnosti. V obratovalnici 
Golob so še vedno 4 zaposleni, smo pa 
seveda tako tesno povezani, da nas je od 
zunaj nemogoče ločiti.

Mar to pomeni nezaupnico slovenski 
državi?
To je rečeno malo pregrobo. Po drugi 
strani je pa spet res, da naša država nima 
prave gospodarske politike. Poglejte 
železarne, TAM ali Splošno plovbo! 
Država meče strahovite denarje v ta brezna 
brez dna, namesto da bi spodbujala zdrav 
razvoj malega gospodarstva. Vse kaže, da 
namerava država še kar naprej pobirati iz 
zdrave proizvodnje. Prav vse se še lahko 
zgodi!

Gospod Gorazd, vi ste strojni tehnik, 
tudi solastnik firme in hkrati glavni 
projektant?
No, glede slednjega bi rekal, da sem in 
nisem. Resda je računalniška miza moje 
delovno mesto in si brez računalniške 
tehnike ne moremo več zamišljati 
poslovanja, vendar so določene zadeve, pri 
katerih rabimo pomoč. Zeli tesno 
sodelujemo z Inženerskim birojem Januš 
iz Celja, g. Januš, d.i.s. pa je tudi naš 
nadzornik varjenja in strokovni sodelavec 
za plinske inštalacije ter pri projektnih 
nalogah. Z Eho Laško sodelujemo pri , 
projektih na velikih hladilnicah, kjer se 
dobro dopolnjujemo. Navzven vsekakor | 
ostajamo odprti, kajti časi 
samozadostnosti so dokončno minili.

Kako se počutite kot zaposleni v lastnem 
podjetju?
Ja, to je pa tako, da mi mnogi znanci 
zavidajo, češ da imam mnogo časa zase in 
podobno. Res je ravno nasprotno; v 
domačem podjetju človek prevzema še več 
dolžnost in odgovornosti, posli pa nas 
goni, bi lahko rekel tako, dan in noč. Zase, 
za svojo družino in hobi komajda še 
najdem kaj časa. Ukvarjam se malo s 
fotografijo. Tudi vsi Trgohladovi 
prospekti so moje delo, sicer pa ni dosti 
manjkalo, da nisem postal novinar. No,
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zdaj je to slednje že čisto pozabljeno, z 
obema nogama stojim čvrsto v strojništvu.

Nobene skrivnost ni, da je Trgohlad 
postal izvajalec nekaterih del pri 
plinizaciji Šentjurja. Bi lahko povedal 
kaj več o tem?
Seveda lahko! S Slovenskimi plinovodi, ki

Gospa Golob: Človek se vsemu 
privadi...

so v Šentjurju dobili koncesijo za 
izgradnjo plinovodnega omrežja in 
distribucijo plina, imamo pogodbo o 
sodelovanju in smo kot kooperant PUV 
Celje prevzeli kompletna strojna dela na 
sekundarnem plinovodnem omrežju ter 
vse notranje inštalacije. Gre za precejšne 
Posle, s katerimi dopolnjujemo naš 
Program dela na hladilnicah. Po 
predvidevanjih bomo letos inštalirali 12 
km plinovodov ter okrog 600 hišnih 
plinskih priključkov. Poleg teh tehničnih 
del smo prevzeli tudi finančno zastopstvo 
'n v imenu koncesionarja nudimo 
šentjurskim potrošnikom razmeroma 
ugodne kredite z 11 odstotno obrestno 
uiero in devizno klavzulo za vse inštalacije 
'n peči. Cene, ki nam jih je ponudil 
koncesionar, resda niso najbolj ugodne, 
toda ker gre za solidnega plačnika in večjo 
količino, računamo na primeren finančni 
rezultat. Poleg tega pa bo plinizacija 
gotovo šla naprej po Sloveniji in upamo, 
da tudi Trgohlad z njo.

C. Branko, pred leti ste bili član 
občinskega izvršnega sveta, leta 1990, 
ko sem vas vabil v Demosove vrste, se 
dobro spominjam, da ste me vljudno 
zavrnili, ker da ste še vedno zvesti 
Kučanu. Kako je danes s politiko?
Kljub temu, da sem kandidiral na zadnjih 
v°litvah za občinskega svetnika na listi

ZLSD, moram priznati, da imam politike, 
strank in našega paralamnta poln kufer, kot 
se po damače reče. Pa tudi z delom sem 
tako obremenjen, da za politiko komajda 
še vem. V nobeni stranki nisem in tudi ne 
bom! Ostajam pa "zategel" Slovenec.

Pa vi, g. Gorazd?
Nekaj podobnega! Trenutno ne vidim 
stranke, ki bi ji brezrezervno zaupal. Tudi 
idejno so še nerazčiščene. Morda se bom 
aktiviral kdaj kasneje.

Kako shajate z občino?
Pravzaprav odlično! Komajda vemo zanjo 
in z njo tudi nimamo prav dosti skupnega. 
Zdaj se morda malo jezimo zaradi 
podvoza, pa bo že nakako šlo. Sicer pa smo 
dobro vraščeni v svojo okolico in če ne bi 
imel doma in matere v Marijini vasi nad 
Jurkloštrom, bi se štel za pravega 
Šentjurčana.

Vaše sponzorstvo šentjurskemu 
atletskemu klubu, kot kaže, je kar 
odmevno. Si obetate od njega tudi 
poslovnih koristi? Koliko vas 
sponzorstvo stane?
Posebnih reklamnih koristi od sponzorstva 
si zagotovo nismo obetali. Očarala me je 
zagnanost ter skromnost mladih atletov in 
smo jim sklenil priskočiti na pomoč. 
Seveda pa smo nadvse veseli npr. 
njihovega izjemnega uspeha na zadnjem 
državnem prvenstvu. Po njihovi zaslugi se 
je ime našega podjetja pojavilo v vseh 
medijih po državi. Glede denarja bi pa 
previdno rekel, da gre za nekaj tisoč mark.

Moška predstavnika sta vas, gospa 
Ljudmila, nekako izrinila iz prvega 
plana. Kakšno je vaše mesto v podjetju 
in kako usklajujete svoje družinske 
obveznosti s službo?
Morda za razvoj podjetja res nisem tako 
pomembna kot sta moška, v mojih rokah 
pa so poslovne knjige, knjogovodstvo, 
obračaunavanje plač, plačilni promet in še 
kaj, kar mi v podjetju le daje svoje mesto. 
Glede družinskih obveznosti moram reči, 
da mi na račun prostega časa morda res 
marsikaj uide.
Naj dodam še to, da se v podjetju dobro 
zavedamo pomena vseh zaposlenih v 
Trgohladu, kajti od njihovega dela in 
njihove strokovne usposobljenosti je res 
mnogo odvisno.

Za konec še nekaj o vaših načrtih?
Nobenih posebnih načrtov nimamo. 
Predvidevamo, da bo šla plinizacija naprej 
po Sloveniji in na tem področju bo dovolj 
dela. Že letos bomo delali na terenu z več 
ekipami ter tudi na novo zaposlili vsaj pet 
delavcev. Precejšnje težave imamo s kadri, 
težko je dobiti primerno izobražene in 
usposobljene sodelavce. Zavod za 
zaposlovanjem nam pri tem ni v nobeno 
pomoč, je bolj potuha, kot kaj drugega.

In vaši osebni načrti, g. Branko?
Upam, da se mi bo enkrat le zgodilo, da 
bom tudi jaz delal le 8 ur in se potem 
posvetil kakšnemu svojemu konjičku, ki 
ga zdaj sploh nimam.

Tega slednjega mu nisem prav nič 
verjel, kajti povsem jasno mi je bilo, da 
je g. Golob eden izmed srečnežev, ki sta 
mu delo in hobi ena in ista stvar.

Franc Kovač

Otroški dodatek - 
obvestilo

Direktorica Center za socialno 
delo Šentjur gospa Jagrova nam je 
posredovala obvestilo, da bodo vsem 
prejemnikom otroškega dodatka to 
pravico brez preverjanja podaljšali 
do konca tega leta ter prejemnikom 
zanj ni potrebno oddajati zahtevkov.

Nove zahtevke in zahtevke za 
preverjanje upravičenosti pa bodo 
sprejemali na podlagi sprememb, 
denimo spremenjenaga dohodka, 
stalnega bivališča, uveljavljanja do
datka za novorojenca ali otroka, ki se 
ponovno šola. Prejemniki dodatka 
morajo Center obvestiti o vseh spre- 
mebah, ki vplivajo na višino ali pre
jemanje dodatka. Za šolarje, starejše 
od 15 let, je potrebno v mesecu sep
tembru priložiti potrdilo o šolanju za 
leto 1995/96.

Do otroškega dodatka so 
upravičeni predvsem v družinah, v 
katerih bruto dohodek na člana ne 
znaša več kot 47 309 SIT.

13
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Prof. Stanko Buser: velikonočnica je ponkovški in šentjurski ponos
Rastišče velikonočnice v Boletini na Ponikvi je tesno povezano 
z imenom ponkovškega rojaka prof. Stanka Buserja. In ker je 
ravno te dni velikonočnica v polnem razcvetu, smo g. Buserja 
prosili, da nam kaj pove o tej ponkovški znamenitosti.

G. Buser, kako seje pričela zgodba z velikonočnico?
Moja rojstna hiša je oddaljena slabih 500 m od rastišča in s to 
vijoličasto - modro cvetico sem se zavestno srečal v davnem letu 
1943, ko sem prinesel v šolo šopek velikonočnic., ki smo jim 
takrat pri nas rekli ušivke. Moja nemška učiteljica je rastlino takoj 
prepoznala in se tudi močno zanimala zanjo. Po skupnem obisku 
šolarjev na rastišču nam je tudi zabičala, daje ne smemo trgati.
Seveda je ta prepoved marsikoga izzvala, da je utrgal 
"prepovedano cvetko". Pet let kasneje, to je leta 1948, sem 
velikonočnico pokazal svoji 
profesorici na celjskem 
učiteljišču, ki jo je koj || 
prepoznala ter obvestila 
strokovnjake. Ti so potem 
opisali njeno rastišče na 
Ponikvi. Tako sem bil "kriv", 
da je naša ponkovška roža 
poromala v širni svet in postala 
slovenska posebnost.

Mar je velikonočnica res 
takšna redkost?
Prvo rastišče je bilo odkrito leta 
1908 v Orešju pri Ptuju, tega 
danes ni več. Leta 1937 sojo 
odkrili pri Sv. Miklavžu na 
Boču, kasneje pa še na Pečici in 
Pristavi pri Rogaški Slatini.
Rastišče na Ponikvi je vsekakor tUl 
največje. Pred kratkim pa sem Velikonočnica na rastišču Boletina pri Ponikvi (foto: prof. 
"izdal" strokovnjakom še eno Peterlin)
najdišče velikonočnice na 
Ponikvi, gre le za nekaj cvetov na Zlatečah.

Je ta zgodnja pomladanska lepotica na Ponikvi ogrožena?
Rastišče na Boletini oziroma na Lokah je dolgo 220 m in široko 
20 do 40 metrov. Leži na strmem pobočju, ki ga sestavlja terciarni 
šentjurski apnenec. Prsti je malo in kamen gleda ponekod prav 
na površje. Ves božji dan je rastišče izpostavljeno močnemu 
soncu, deževnica sproti odteka v kraško podzemlje. Rastlina 
začne cveteti izredno zgodaj spomladi, letos so bili prvi cvetovi 
že v sredini februarja, navadno pa takrat, ko niti trava še ne zeleni.

Najlepše je uspevala takrat, ko je lastnik pobočje vsako leto gnojil 
s hlevskim gnojem in ga kosil.

Lastnik travnika g. Gorjanc, po domače Tekavčev Joža, ki pred 
leti zaradi starosti ni mogel več kositi, je pričel na pobočju suho 
travo požigati. To je storil večkrat ravno v času, ko je bila 
velikonočnica v polnem cvetenju. S požigom je uničil vse 
cvetove, ki tako niso več zastavili semena, prizadete pa so bile 
tudi korenine rastline. Prej številni primerki velikonočnice so 
postali vedno poredkejši in rastišču je grozilo popolno uničenje.

No zdaj, ko je velikonočnica postala slavna, pa ji grozi druga 
nevarnost. Slišal sem, dajo ljudje izkopavajo ter si z njo krasijo 
svoje vrtove. Celo na celjski tržnici naj bi se že pojavila. Gre bolj 
za uničevalno kot ljubiteljsko modno muho, saj velikonočnica v 
drugačnem okolju največkrat kmalu izumre.

Slišali smo, da ste se kot poslanec v slovenski skupščini 
zavzemali za odkup zemljišča, na katerem raste 
velikonočnica.
Resje, toda postopki v Ljubljani in v šentjurski občini so se vlekli 
kot j ara kača. Pomagala sta mi gospa Ratajeva in župan Malovrh, 
tudi odborniki Jager, Mastnak in Brglez, dve leti smo se pogajali 
z lastnikom travnika za pošteno ceno, nazadnje so nas prehitele 
volitve leta 1992 in z odkupom ni bilo nič. Dogovorjeno pa je

bilo, da država odkupi 6000 
m2 po ceni 100 SIT za meter. 
Cena je bila zares visoka, 
glede na to, da pa raste na tem 
zemljišču tako redka rastlina, 
ki predstavlja vendar narodno 
bogastvo, je bila to normalna 
cena.

Kako zavarovati to našo 
dragocenost?
Poleti 1993 sta moja sestra 
Trezika in nečakinja Staška 
organizirali košnjo travnika. 
Lani je spet ostal precejšen del 
nepokošen in meje strah, da se 
spet znajde požigalčeva roka 
in podtakne ogenj. Potrebno bi 
bilo odkupiti zemljišče. Če pa 
to ne bo šlo, bo potrebno s 
predpisi točno določiti 
gospodarjenje s travnikom s 
pošteno odškodnino za ročno 

košnjo v strmini. Ob rastišču je treba postaviti table s podatki o 
velikonočnici, kažipote in nadzirati prepoved izkopavanja rastlin. 
Zlast slednje je zadnje čase nadvse potrebno.

V nedeljo sem bil zopet na obisku pri velikonočnicah. Nisem 
mogel verjeti svojim očem! Celi deli travnika so vijoličasto 
obarvani od cvetk, ki jih najdete tudi 10 v enem šopu. Na celi 
površini je okrog 400 cvetov. Res še to ni tisto, kar je bilo nekoč 
ob normalni rabi travnika, vendar pa se cvetice zopet razraščajo 
s semeni in se širijo proti zahodu.

Na Ponikvi je zaživelo turistično društvo, ki ga uspešno vodi g. 
Podgoršek, zelo bi bilo primerno, če bi ustanovili še klub 
ljubiteljev velikonočnice. Ta ponkovška znamenitost mora priti 
na razglednice, koledarčke in se tudi "tržiti". Ob skorajšnji 
proglasitvi našega slavnega rojaka Slomška za svetnika, mora biti 
poleg njega in poleg cesarsko - kraljevega kartografa Kocena na 
častnem mestu tudi velikonočnica.

F.K.
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Tudi če se ne 
odpravljate na 
pot okoli sveta, 

je plačilna kartica

ACTIVA.EUROCARD
nepogrešlj iv 

sopotn i k.

INFORMACIJE O POGOJIH 
ZA IZDAIO PLAČILNE KARTICE 

POSREDUJEJO:
BANKA CELJE 

DOLENJSKA BANKA 
GORENJSKA BANKA 

LB POMURSKA BANKA 
nJOVA KREDITNA BANKA MARIBOR 

SPLOŠNA BANKA KOPER
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S policijske postaje
V preteklem obdobju so policisti 
obravnavali 21 kaznivih dejanj, 85 cestno 
prometnih prekrškov, 10 kršitev javnega 
reda in mira ter 23 prometnih nezgod. 
Opravili so 75 preiskusov 
alkoholiziranosti voznikov, od tega jih je 
18 imelo v krvi preveč alkohola. Odvzeli 
so 27 vozniških in 19 prometnih dovoljenj.

Obvoznica je postala črna točka. Poleg 
stalnih zadreg ob prometnih konicah so 
skoraj na dnevnem redu zaenkrat le še lažje 
prometne nezgode na križišču pri odcepu 
za Šentjur. Kaže, da gre tu za projektanske 
neustreznosti.

Voznik pobegnil
Na magistralni cesti proti Dramljam je v 
Lokarjah dne 22. februarja prišlo do 
nezgode, ki jo je povzročil po levi stani 
vozeči šofer kamiona s priklopnikom. 
Žrtev je bil M. Križnik iz Selc, katerega 
avto je končal z odtrganim kolesom na 
strehi v obcestnem jarku. Voznik kamiona 
je sicer za trenutek ustavil, a si premisli in 
odpeljal. Doslej ga še niso izsledili.

Še en pobeg
Privoščil si ga je Roman S. iz Šmarja. Z 
objestno vožnjo na cesti je povzročil 
trčenje dveh drugih udeležencev prometa

Sortni izbor hibridov za 
koruzo
Bliža se čas setve koruze. Da se boste lažje 
pravilno odločili, vam predstavljamo 
priporočene sorte za leto 1995.

Imamo 4 zrelostne razrede, FAO 100 do 
400, pri čemer je zrelostni razred 100 rani, 
razred 400 pa najkasnejši.

FAO 100

BC 183: je poltrdinka, srednje visoka, 
odporna na lom in poleganje. Priporoča se 
sklop 8,5 do 9,5 rastlin/m2. Primerna za 
zrnje.

BC 191: je še bolj odporna na lom, 
poleganje in koruzno veščo. Primerna za 
zrnje v toplotno manj primernih območjih.

FAO 200

ETA 272: je primerna v višjih predelih 
osrednje Slovenije za zrnje in silažo. Daje 
visoke pridelke in prenaša gostejši sklop 9 
rastlin/m2.

na magistralki v Vrbnem, v katerem je bila 
telesno poškodovana T. Urleb. Po nezgodi 
je mirno odpeljal naprej. Policisti so ga 
prav kmalu izsledili in zanj pripravili 
prijavo zaradi cestno prometnega prekrška 
ter kazensko ovadbo zaradi opustitve 
pomoči poškodovani osebi.

Prespal kar na planem
V soboto zjutraj, 11.marca! so policisti 
prejeli prijavo, da pred blokom v Slivnici 
leži nezavesten moški. Ugotovil so, da gre 
za Karla Rateja iz Celja, kije prejšnji večer 
popival po bližnjih lokalih, potem pa 
sklenil "prespati" kar na prostem. 
Podhlajenega so v kritičnem stanju 
prepeljali v bolnišnico.

Spet utopitev
V petek, 10. marca, so v Voglajni našli 
moško truplo. Ugotovili so, da gre za 
Edmunda Kuneja, pogrešanega od 2. 
marca, ki je prepir v domači hiši 
preboleval v gostilni, domov grede pa je 
zgrešil brv preko drenažnega jarka ter 
utonil v narasli vodi. Potencialni dediči bi 
radi dokazali, daje šlo za nasilno smrt, za 
kar pa ni nobenih znamenj.

Dva vloma
Tudi Šentjurje postal tarča organiziranega 
kriminala. V noči z 9. na 10. marec je prišlo

DEA: je poltrdinka in najbolj razširjen 
hibrid v Sloveniji. V višjih prdelih se 
prideluje za silažo, v nižjih pa za zrnje. 
Prenese tudi 10 rastlin/m2.

HELGA: je še bolj rodna kot DEA, 
odporna na sušo, 9 do 9,5 rastlin/m2.

BC 278: čvrsto steblo, za zrnje in silažo pri 
8 rasti./m2.

FAO 300

MIRNA: primernejša za silažo

BC 318: za zrnje in silažo, tudi v 
ekstenzivnih pogojih rasti.

EVA: je po pridelku vodilni hibrid, za 
silažo in zrnje, 7,5 - 8 rastlin/m2.

FANT 36: je primerna za toplejša območja 
(nižine), za zrnje in silažo, odporna na lom 
in bulavo snet.

CARLA: za intenzivno pridelovanje silaže 
in zrnja v krajih, kjer je dosti padavin. 8 
do 9 rastlin/m2.

MEŽIMUREC: za zrnje, ne prenese gostih 
sklopov.

do vlomov v prodajalno Zelena mušnica v 
Šentjurju in v pošto na Planini. Z vlomilci, 
ki so jim kriminalisti na sledi, je izginilo 
skupaj za preko 1,7 milijona tolarjev 
materiala in denarja.

Obisk v iztreznitvenem prostorčku
Prislužil si ga je Miroslav P. iz Dramelj. 
Svojo izvenzakonsko partnerico, ki mu ni 
dovolila uporabe motorne žage, ker je 
ocenila, da Miroslav ni v "drvarski 
kondiciji", je o nasprotnem prepričeval 
"na roke". Posredovati so morali policisti, 
ki so ocenili, da bo sloga v hiši dosežena 
le, če vzamejo Miroslava s seboj.

'Brez dela
Saj veste od kod prihajam, 

saj veste, da nisem sam, 

da mnogo nas je na Zavodu tam?

Na Zavodu res nisem sam, 

enakih mnogo tam poznam. 

Nimam poznastva, 

direktorjev ne, 

mi dela ne da 

na svetu nihče.

Ivanka Uduč

Če strnemo priporočila, so za naše razmere 
najbolj primerne: ETA 272, DEA, 
HELGA, MIRNA, pa tudi FANT 36 in 
CARLA predvsem za silažo.

Pridelovanje koruze pa ni le odvisno od 
pravilno izbranega hibrida, temveč 
predvsem tudi od pravilno naravnane in 
preiskušene sejalnice ter drugih 
agrotehničnih ukrepov.

Tatjana Tise!, ing. agr.

Obvestila matične službe
Poročili so se

Danijel Jeromel iz Migojnice in Zdenka 
Koklič s Proseniškega,

Franc Kunšek iz Kostrivnice in Elzabeta 
Novak iz Paridola,

Umli so

Janez Šoster (71) iz Šentjurja, Mihael 
Urbančič (70) iz Voglajne, Edmund 
Kunej (64) iz Voglajne, Ivan Koprivc 
(46) iz Hmšovja
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Ponikva skozi <as
Blaž Kocen
(nadaljevanje)

Pet let je služboval kot mašnik v 
Šentrupertu nad Laškim, v Šoštanju in 
Rogatcu. Leta 1850, ko je prišlo do velike 
reforme gimnazij, je Blaž Kocen postal 
suplent na Gimnaziji v Celju. Poučeval je 
matematiko in naravoslovne vede. Leta 
1852 je študij nadaljeval na Dunaju na 
Fizikalnem zavodu, kjer je naslednjega 
leta z odliko opravil zaključne izpite iz 
matematike, fizike in prirodopisja. Kot 
redni profesor je poučeval v Ljubljani, 
Gorici ter od leta 1858 dalje na nemški 
gimnaziji v Olomucu na Češkem, kjer je 
ostal 12 let. Po pripovedovanju Janka 
Orožna iz Celja, mu Čehi še danes 
vsako leto posvetijo spominsko uro.

Pod vplivom češkega založnika in 
tiskarja E.Hotzla je leta 1870 odšel 
z rij im na Dunaj, kjer je Hotzl 
ustanovil Dunajski geografski 
mŠtitut. Že naslednje leto, 29. maja, i:|il 
je komaj 50 leten Blaž Kocen v 
Hernalsu na Dunaju umrl. Pa ne za 
Jotiko, kot so mislili zaradi njegove 
jetičnosti, ampak za grižo, ki je 
Oikrat epidemično razsajala 
Dunaju.

kartograf. Ze leta 1860 je izšel njegov 
Atlas za osnovne in meščanske šole. 
Kocenove karte imajo izredno malo napak, 
so narejene vzorno in predstavljajo 
resničen napredek v kartografiji. V 
primerjavi z njegovimi so imeli 
H.Kiepertovi zemljevidi, ki sojih izdelali 
svetovno znani kartografi, polno napak. 
Kocenov atlas je natančneje prikazal 
jugovzhodne dele Avstrije (Bukovino, 
Ogrsko, Dalmacijo, Hrvaško).

Leta 1861 je izšlo najznamenitejše 
Kocenovo delo" Geografischer Schulatlas 
im 31 Karten fur Gimnasien, Real und 
Handels - Schulen der Osterreichischcn 
Monarhic von Blasius Kozenn". To delo 
ga je proslavilo po vseh deželah

IIIIIIBIM

današnji čas. Njegove karte, uporabne za 
vsa štiri leta šolanja, so bile narejene jasno, 
preprosto in bogato v geografsko širokem 
pomenu besede (zgodovinsko pomembni 
kraji, trgovina, industrija ipd.). Delal ni v 
skupini, ampak sam. In vse to obširno delo 
je opravil v zadnjem desetletju življenja, 
tik preden mu je smrt pretrgala njegovo 
ustvarjalno nit.

V Olomucu je bil član izpitne komisije za 
nemške osnovne in meščanske šole, bilje 
zunanji član sosveta gimnazijske sekcije 
prosvetnega ministrstva, kjer je tudi 
uveljavil osamosvojitev geografije in 
njeno poučevanje na vseh stopnjah 
šolanja.

na

Rlaž Kocen, ki se je kot skromen 
funt težko prebijal skozi življenje in 
Se je raje kot v živahno družbo zatekal v 
uuravo, je veljal za strogega, razgledanega, 
svojemu znanstvenemu delu globoko 
vdanega toda čemernega profesorja.

Njegovo delo:

na prvem delovnem mestu v Gorici je 
Ročen objavil v gimnazijskem izvestju 
godijo o podnebju Gorice "Das Klima von 
D°rz", nato pa vrsto učbenikov za 
osnovne, meščanske in srednje šole. Ti 
uobeniki so doživeli mnogo izdaj (11) in 
Povodov v druge jezike. V Olomucu je 
Napisal "Osnove geografije" in " 
geografska učila" ter ima velike zasluge,

, av.se je geografija kot predmet pouka 
eeila od zgodovine in statistike. Edvvard 
otzl, ki mu je natisnil "Osnove 

geografije", gaje nagovoril, da bi pripravil 
j* as, ki bi zamenjal staro nemnško izdajo, 

ocen se je oprijel kartografskega dela.
1 je sicer samouk, a mu je uspelo, da je 

n‘lradi svoje izobrazbe, pedantne 
atunčnosti in dobrih risb postal izvrsten

Na koncu naj še 

-An8'eži

1
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Hiša Blaža Kocena na Hotunjah

Avstroogrske. Znova in znova so Atlas 
izdajali in prevajali v druge jezike (poljski, 
madžarski, češki, hrvaški). Ob 100 
obletnici izida Atlasa je izšla njegova 86. 
izdaja.

Kocen je izdelal mnogo stenskih kart, ki 
mu jih je izdal Hotzl. Čehi pravijo, da so 
dobili prve resnične karte šele s Kocenovo 
pomočjo. Izdaji Atlasa, ki je izšel leta 
1863, je bila dodana tudi karta alpskih 
dežel, kjer je zarisana slovenska 
narodnostna meja, dodan pa ji je tudi 
seznam slovenskih krajevnih imen. Hotzl 
mu je tudi izdal neme karte (Oro - 
hydrafischer Atlas, 9 Karten).

Blaža Kocena poznamo predvsem kot 
kartografa, so pa bila področja njegovega 
delovanja mnogo širša. Kot geograf - 
metodik je močno vplival na razvoj 
srednjega šolstva, še posebej na razvoj 
pouka geografije. Številne razprave (npr.: 
Grundzuge der Geographie, z 42 lesorezi 
itd.), zamisli in napotki veljajo še za

omenim, da so tudi 
pri njem naročili 

izdelavo kart za svoje 
potrebe(česar mu niso nikoli 
plačali).

Že kot kaplan in kasneje kot 
profesor je Blaž Kocen hodil 
domov na Hotunje na počitnice. 
Zelo rad je poležaval za veliko 
pečjo, ki se je kurila od zunaj in 
si lahko vanjo porinil dolgo 
deblo. Oče mu je umrl leta 1844, 
star 65 let, mati pa je dočakala 
častitljivih 92 let. Vse do njene 
smrti leta 1868 je zanjo plačeval 
deklo in postrežbo.

Mati Helena Pušnikar je bila iz Lokarij. K 
Zdolškovim na Hotunje seje priženila. Po 
smrti prvega moža Ivana Zdolška se je 
poročila z Martinom Kocenom z Žusma in 
z njim imela Blaža in Marijo. Marija seje 
poročila k Sitarjem na Sladko goro. Njena 
hčer Roza, poročena Komplet (Complet - 
vnuk francoskega vojaka, ki je ob umiku 
iz Rusije ostal na Sladki gori) je svoji 
številni družini (rodila je 14 otrok) mnogo 
govorila o slavnem stricu, v družini pa so 
seveda imeli tudi Kocenov atlas. Njena hči 
Jožefina Štefanija Komplet, Kocenova 
pranečakinja, se je poročila s hrvaškim 
knjževnikom in kritikom Ivanom 
Severjem in je možu pomagala ustanoviti 
slovensko prosvetno društvo v Zagrebu. 
Kot Sonja Sever(literarno ime) je postala 
priznana mladinska pisateljica. Njena dela 
sta izdajali tudi Mohorjeva družba v Celju 
in Mladika v Ljubljani.

Slava Kovačič
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"Zamera preko groba”
Gleda na objavljen članek v Novicah dajem bralcem naslednje 
pojasnilo:

Članek je napisan brez predhodnega preverjanja točnosti 
podatkov in je v celoti neresničen in poln laži. Mrliški voz ni 
kupil Ivan Novak, ampak ga je kupil pokopališki odbor v KS, 
katerega predsednik je bil Ivan Novak. Kupljen je bil v Grižah 
za približno današnjo vrednost 400 DEM in sicer iz sredstev 
dotacije SO Šentjur in zanj krajani niso zbirali sredstev.

Naša KS ga je uporabljala vse do leta 1990. Tega leta je bil 
odpisan in izknjižen iz osnovnih sredstev KS. Vse do lanskega 
leta je bil na prostem, sicer pod streho, in je stal za vežico 
preraščen s srebotjem, bolj v posmeh kot čast krajanom. Leseni 
deli so bili prepereli, kovinski pa zarjaveli. Zatorej je voz bil 
odstranjen in ne prodan. Nekateri krajani so poskrbeli za afero in 
so na Policijski postaji prijavili krajo. Očitno duh SLO in DS še 
vedno preveva njihove glave in jim je žal za starimi časi.

V naši KS tajnik poleg rednega dela skrbi še za pokopališče in se 
je do sedaj v imenu KS poslovil od 126 krajanov tudi s pogrebnim

govorom, marsikomu pa pomagal v težkih trenutkih tudi z 
organizacijo pogreba. Menim, da je nizkotno, neokusno in brez 
pietete vmešavati v omenjeni izmišljeni scenarij pokojnega Ivana 
Novaka, zadnjega predsednika pokopališkega odbora, ki je... 
Avtorji članka se tega ne zavedajo in s tem kažejo svojo kulturo 
in odnos do sočloveka ter pokojnih. Vsem, ki zaman trošijo 
energijo in voljo na tovrstnih aferah predlagam, da raje 
organizirajo akcijo čiščenja grobov na pokopališču...

Vljudno vabim gospoda A.M. in F.V., kot glavna akterja in njune 
pristaše, da se oglasijo v KS, kjer jim bom postregel z 
dokumentacijo in pokazal, kje se rešujejo tovrstni problemi... 
Svoje želje po drugačnem vodenju KS bodo lahko uresničili po 
decembrskih volitvah, v kolikor bodo s svojim dosedanjim 
obnašanjem in odkrito držo lahko prepričali volilce.

Tajnik KS

Opomba uredništva
Pismo ni podpisano, a ker gaje prinesla poznana oseba, menimo, 
da je verodostojno. Pričakujemo odgovor od krajanov Kalobja 
oziroma vsaj od A.M. in F.V.

Karel Mastnak - Tkavčev Karlek
Konec prejšnjega stoletja se je tehnološki 
razvoj začel širiti iz mest tudi na podeželje. 
Posamezniki so se začeli ukvarjati s 
stvarmi, ki so do tedaj bile le v mestih. 
Tako je bilo tudi s fotografijo. Tu in tam si 
je kdo kupil za današnje čase kaj čuden in 
neroden fotografski aparat in začel slikati. 
Nekateri so pri tem uspeli in postali znani 
s svojim delom širši okolici. Eden takih je 
bil tudi Karel Mastnak, po domače 
Tkavčev Karlek s Ponikve.

Njegov oče je bil Andrej Mastnak, mati pa 
Neža Bezjak iz Male vasi. V Pustikah je 
oče kupil hišo od tkalca platna in od tod 
izvira domače ime pri Tkavčevih.

Karel, kije bil eden izmed desetih otrok in 
je bil določen za gospodarja, seje rodil leta 
1906. Za fotografijo gaje morda navdušilo 
poznanstvo z Vodopivčevim Jožetom. Pri 
njem seje sedemnajstletni Karel začel učiti 
fotografske obrti. To ni bilo enostavno. 
Fotografski aparati so bili "mehovke", 
slikali so na steklene plošče, običajno le pri 
dnevni svetlobi, le redki tudi ob umetni 
svetlobi gorečega magnezijevega prahu. 
Temnice so imele v steni z barvastimi 
stekli - filtri zastrte odprtine ali pa so bile 
popolnoma zaprte. Le za malo časa so 
lahko odprli zeleno okence za kontrolo. 
Slike so osvetljevali kar na soncu.

Pri Vodopivcu je Karel delal vse do 
odhoda k vojakom. V Kočanih je bil

njegov oficir tudi fotograf in seje pri njem 
Karel mnogo naučil.

Po vrnitvi od vojakov je začel delati 
samostojno. Ponkovški učitelj Komar ga

Fotografa: Polde Muren in Karel 
Mastnak

je naučil še retuširanja, t.j. popravljanja 
napak na ploščah in slikah. Uredil si je 
temnico in kmalu začel delati na veliko. 
Skoraj ni bilo sobote ali nedelje, ko ne bi

šel kam slikat ohceti, pogreba, prvega 
obhajila , birme in drugih prazničnih 
dogodkov. Delal je sveda tudi fotografije 
za vse vrste dokumentov.

Pri njem so se naučili obrti Leopold 
Muren, ki je pozneje postal fotograf v 
Šentjurju in še sedaj občasno pritisne na 
sprožilec, pa Ivan Obner, sedaj elektrikar 
v Konjicah, sestra Cilka iz Maribora in 
Albin Sajnkar.

Še po drugi svetovni vojni je imel obrt vse 
do leta 1973, potem pa je s svojim 
aparatom Werrom delal le še priložnostno, 
filme pa mu je razvijala sestra Cilka iz 
Maribora. Tudi fotografska tehnika se je 
spremenila, prišla je barvna fotografija, 
odpirali so se ateljeji, ki jim ni bilo mogoče 
konkurirati.

Karel se je oprijel mnogo težjega dela, 
žagarstva. Uredil si je žago, vzel 
popoldansko obrt in vse dneve žagal. 
Vsak, še tako težak hlod je spravil na "voz" 
in ga razrezal.

Prvega januarja 1992 je po kratki bolezni 
umrl. V njegovi fotografski zapuščini so 
ostale le plošče in filmi, aparate in 
povečevalnik pa je že prej podaril 
prijateljem.

Alojz Kranjc, Ponikva
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Vinko Jagodič: Takšen je bil naš čas!
Namesto uvoda
Vse prečesto se dogaja, da mnogo bolje 
poznamo davno zgodovino svojega kraja, 
kot svojo neposredno preteklost. Kot da le 

ta, ker nima zgodovinske patine, nima 
vrednosti. Pa ni tako! Vsak čas ima svojo 
vrednost, svoje ljudi in svojo zgodovino, ki 
Je razmišljajoči človek ne sme nikoli 
‘Zgubiti izpred oči. Prav zato sem zelo 
hvaležen g. Vinku Jagodiču, nekdanjemu 
znanemu šentjurskemu
družbenopolitičnemu funkcionarju, 
večratnemu predsedniku občine in 
republiškemu poslancu, da je sprejel izziv 
Pisanja spominov. Prepričan sem, da 
bomo ob spremljanju njegovih misli po 
Prehojenih poteh mnogokrat lažje in 
°bjektivneje ocenili svoj današnji 
trenutek.

Urednik
Sprejel sem spodbudo, da z ozirom na 
dolgoletno delo na odgovornih mestih v 
°bčini, posredujem javnosti svoje 
doživljanje nekaterih politično in 
gopodarsko pomembnih dogodkov. Čas za 
ta izziv ni ugoden tako z vidika časovnega 
odmika kot sedanjega političnega 
trenutka. Mnogi, ki smo aktivno ali 
Pasivno kreirali pretekle razvojne in 
Politične premike, smo še med živimi, 
joda, če res gradimo demokratično družbo, 
•mamo pravico, da pokažemo različnost 
doživljanja svojih obdobij. Politična 
Prestižnost ali obračunavanje ne moreta in 
ne smeta zastreti pozitivnih ali negativnih 
dogodkov našega obdobja. Sleherno 
obdobje razvoja je podlaga naslednjemu in 
vsako ima pečat svoje politične, strokovne 
aji oblastne strukture. Prepričan v to 
ttirnam nobene potrebe prikrivati svojo 
angažiranost v preteklosti ali se je celo
sramovati.
Nastanek sedanje občine
Sedanja občina je bila ustanovljena 
oktobra leta 1955. Vanjo so bile vključene 
otedanje občine Šentjur, Ponikva, 
ramlje in Planina. Slednja z ozirom na 

razdvojenost krajanov med Šentjurjem in 
! evnico z nekaj zamude, vendar dokončno 
leta 1957.

|o pripovedovanju pokojnega Petra 
^ asteca, predsednika OLO od oktobra 

55 do volitev leta 1965, je bila 
Ustanovitev občine dokaj aktivistična. Kot

tajnik okrajne zadružne zveze Celje je bil 
poklican na okrajni ljudski odbor, kjer so 
mu povedali, da je poslan kot neke vrste 
vršilec dolžnosti predsednika v Senj tur z 
nalogo ustanoviti občino. Novi OLO seje 
oblikoval po določenem ključu iz 
dotedanjih ljudskih odborov.

Na vprašanje, kako naj nova občina deluje 
brez denarja, mu je Franc Leskošek - Luka 
odgovoril, naj gre po denar v 
gospodarstvo. Poljestroj, Žaga, nekaj 
trgovin in kmetijskih zadrug ter 3 
kmetijska posestva so bili takrat vse 
šentjursko gospodarstvo, pa še ti so 
poslovali z izgubami. Polemike takrat niso 
bile zaželjene: "to bo že rešil okrajni LO", 
je bil odločen Leskovšek.

V naslednjem obdobju je občinski 
proračun urejal okrajni LO. Do šentjurske 
občine je imel z ozirom na slabo razvitost 
in še slabšo zastopanost v okrajnih 
političnih in oblastnih organih prav 
mačehovski odnos. Večina sredstev je 
ostajala v Celju.

Predsednik in prvi upravni delavci so se 
tlačili v pritličju zadružnega doma, 
sedanjega sodišča. Tajnik OLO je bil Ivan 
Krašek iz Slivnice. Naslednje leto je 
Hlastec uspel izprositi denar za nakup 
stanovanjske hiše Hinka Novaka iz Žalca 
na križišču (kasneje Ingrad). Občinska 
uprava se je ojačala z novimi delavci, 
tajnik je postal Norbert Kincl, načelnik 
oddelka za gospodarstvo in finance Jože 
Pospeh, načelnik oddelka za notranje 
zadeve Alojz Herman iz Slivnice, Milan 
Galič iz Celja je dobil ljudsko obrambo, 
Miha Močnik iz Dramelj pa socialno 
skrbstvo. Leti 1956 / 57 pomenita 
dokončno oblikovanje občine.

Sestavljena so bila tudi vodstva družbeno 
političnih organizacij: Jože Mravlje iz 
Celja je vodil komite komunistov in je 
opravljal hkrati tudi dolžnost predsednika 
SZDL. Občinski sindikalni svet je vodil 
Alposov sekretar Jože Gajtan iz Šmarja.

Občinski komite mladine, katerega član 
sem postal tudi jaz, je vodil predsednik Oto 
Pungartnik, upravitelj nižje gimnazije, 
sekretar pa je bil Franc Molan, učitelj iz 
Slivnice. Molan je kasneje postal 
predsednik občine Sevnica in tajnik 
gospodarske zbornice Jugoslavije.

Leta 1957 sem bil izvoljen v občinsko 
organizacijo komunistov, ki jo je vodil 
Srečko Pratnemer, novinar Radia 
Ljubljana. Bil sem imenovan v svet za 
šolstvo in kulturo OLO in se spominjam, 
da nam je bila naj večja preokupacija, kako 
gopolniti učiteljska mesta na šolah izven 
Šentjurja. Spominjam se tudi, kako smo ob 
ukinitvi nižje gimnazije izbirali ravnatelja 
osnovne šole. Pri odločanju med Ernestom 
Rečnikom in Otom Pungartnikom je bil 
najprej rezultat neodločen 5 : 5, v drugem 
krogu pa je s 7 : 3 dobil E.Rečnik.

Oto Pungartnik, ki je diplomiral kot 
izreden študent, je najprej prevzel vodenje 
Ljudske univerze, kasneje pa je postal 
svetovalec in direktor prosvetno 
pedagoške službe v Celju.

V obdobju od leta 1957 do 1961 sem bil 
pri OLO predsednik sveta za socialno 
skrbstvo, nato še imenovan v komisijo za 
odobritev tarifnih pravilnikov, kar me je 
zelo obremenjevalo pri redni zaposlitvi v 
KZ Ponikva. Za vse te obveznosti sem 
neštetokrat prepešačil ali prekolesaril pot 
v Šentjur, ne da bi se vprašal za stroške ali 
izgubo prostega časa, vse v trdnem 
prepričanju, da delam za splošno korist.

Sekretar občinskega odbora SZDL
Poleti 1959 sem bil poklican na razgovor 
k sekretarju komiteja ZK, ki mi je povedal, 
da sta se občinski odbor SZDL in komite 
ZK odločila, da me zaposlita kot 
profesionalca za potrebe obeh. 1. 
septembra 1959 sem pričel z delom v 
takratni pisarni D PO v nekdanji Kinclovi 
hiši nasproti občine, kjer je sedaj 
parkirišče. Hodil sem s seje na sejo in se 
vseh teh številnih sestankov udeleževal 
bolj kot opazovalec in pripravnik. Vse bolj 
zahtevne politične naloge so opravljali 
predsedniki in drugi uveljavljeni 
funkcionarji.

Moja prva konkretna naloga je bila 
organizacija pogreba matere narodnega 
heroja Dušana Kvedra - Tomaža, ki se nam 
je kasneje za to angažiranje osebno 
zahvalil. Njega na pogrebu ni bilo, ker je 
bil takrat veleposlanik v Indiji (na 
veleposlaništvu mu je gospodinjila gospa 
Štancer iz Loke, sestra Slavka Štancerja).

(se nadaljuje)
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SHRANITE SVOJ CERTIFIKAT PRI NAS!

alpos
Industrija kovinskih izdelkov in opreme p.o.

Leona Dobrotinška 2 
Šentjur

Shranite svoj certifikat v Alposu in postali boste 
solastnik mednarodnega podjetja, ki se bo lastninilo 

tudi z javno prodajo delnic.

Z NAMI V VARNO IN USPEŠNEJŠO PRIHODNOST

Z lastninskim preoblikovanjem bomo oblikovali nove, 
še boljše pogoje za sodelovanje.

Korenine Alposa se razraščajo v mogočno drevo...
negujmo ga skupaj.

Shranjevanje je možno na blagajni podjetja ALPOS, 
ul. Leona Dobrotinška 2, Šentjur, 

vsak delovni dan med 8-11 uro, ter med 13-15 uro.
Informacije na telefon (063) 743-113 ( g. Artnak)

— alpos — alpos — alpos — alpos — alpos —
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Stres
Madžarski zdravnik Hans Selye je 

tako poimenoval nenaden telesni, 
duševni ali umski napor, ki zahteva mo
bilizacijo vseh fizičnih in psihičnih 
sposobnosti, da ga obvladamo. Človek 
nosi v sebi tisočletja star mehanizem, ki 
poteka samodejno, podzavestno, in ki 
omogoča najprimernejšo reakcijo v 
različnih situacijah. Biološki smisel 
stresne situacije je samoohranitev - torej 
gre za naravni mehanizem preživetja. 
Stres je lahko pozitiven ali negativen in 
zdravju škodljiv. Možne so tudi vmesne 
variante. Vzroke stresa najdemo povsod 
- v samem načinu življenja, okolju in 
družbi. Tako smo nenehno podvrženi 
velikemu številu stresnih faktorjev, ki 
nas izčrpavajo in povečujejo našo nape
tost. Postajamo preobčutljivi, poruši se 
ritem spanja, smo manj odporni na zu
nanje vplive in primanjkovati nam 
prične življenske energije.

Najpomembnejšo vlogo ima 
človeška sposobnost razlikovanja med 
nenadnimi in smrtno nevarnimi ok- 

jtliščinami. Ko se nam zdi, da bomo

položaj obvladali, bo stresna reakcija 
potekala tako, daje sploh ne bomo čutili, 
ko pa prevladata dvom in bojazen, nas
tanejo različne oblike škodljivega 
stresa. Torej je stres stanje v človekovi 
notranjosti, ne v okolju.

Kako naše telo reagira na stres?

Oči, ušesa pošljejo alarmni signal v 
možgane, možgani aktivirajo 
nadledvični žlezi, da izločata več ad
renalina in noradrenalina, ki povzročita 
hitrejši srčni utrip in povišan krvno pri
tisk, v mišicah se mobilizira dodatna 
energija za moč, poveča se število rdečih 
krvničk, ki zvišajo preskrbo s kisikom. 
Na ta način je vse telo pripravljeno na 
spopad z nevarnostjo. Nekaj znamenj 
stresa: mrzle dlani in stopala, razbijanje 
srca, zasoplost, občutek cmoka v grlu, 
splošna mišična napetost, potenje dlani 
in zgornje ustnice, pogostejša potreba po 
uriniranju, od psihičnih znakov pa 
zaskrbljenost, vznemirjenost, 
razdraženost...

Dokazano je, da stres zmanjša odpor
nost organizma proti boleznim, zato 
moramo v skrbi za svoje zdravje odkriti

in poskušati odpraviti naj pogostejše 
povzročitelje stresa v našem življenju.

Za ilustracijo navajam nekaj 
močnejših stresnih dogodkov in njihovo 
jakost v točkah: smrt zakonca - loo, 
ločitev - 73, poroka - 50, upokojitev - 45, 
zakonski prepir - 35, zamenjava šole - 
20.

Poskušajmo točkovati naše lastne 
stresne situacije v preteklem mesecu, 
letu? In kaj lahko spremenimo?

Naučiti se moramo prisluhniti 
samemu sebi, ceniti dobro počutje, biti s 
sabo iskreni, sporočila svojega telesa 
moramo jemati resno, kajti življenske 
preizkušnje, ki jih ne uspemo obvlado
vati, privedejo do zmanjšane odpornosti 
organizma in posledičnega zmanjšanja 
življenske energije ali celo do bolezen
skih stanj.

(se nadaljuje)

Dr. Draga Kovač-Škoberne

Zakaj ni telefonov za južni del občine?
Ves južni del občine je že kar nekaj časa vznemirjen, 
ker naj bi ga občina spet izigrala: ves denar, ki je 
Prejšnja leta prišel iz naslova demografske 
ogroženosti, naj bi bil porabljen za centrale in omrežje 
v razvitem severnem delu, resnično nerazvita območja 
Pa so spet ostala brez vsega. Občinski možje so ob 
različnih priložnostih že večkrat povedali, da je kriv 
Telekom, novo podjetje, ki je nastalo iz PTT, ki se ne 
drži dogovorov.

Na tiskovni konferenci celjske enote Telekoma je 
Pomočnik generalnega direktorja, dipl.ing. Palčnik 
Povedal, da vsega vendarle ni kriv Telekom. Resda se 
Je po reorganizaciji znašel v položaju, ko mora bolj 
Paziti na ekonomiko in se je moral zaradi pomanjkanja 
investicijskega denarja odpovedati nekaterim 
načrtom, toda v šentjurskem primeru je vsaj enako 
kriva tudi občina, ki ni zagotovila svojega 
dogovorjenega deleža.

O možnostih širjenja telefonskega omrežja se bosta 
°t>čina in Telekom še pogovarjala.

F. K.

Telefon 9781 - klit v duševni stiski
To je številka, ki morda pomeni zadnje upanje za tistega, ki se počuti 
nemočnega ob težavah, ki jih prinaša življenje.

Klic v duševni stiski deluje od leta 1986.21 prostovoljnih svetovalcev 
pod strokovnim vodstvom psihiatrinje Cvijete Pahlina opravljajo 
svoje humano delo vsak dan od 15. do 22. ure. Od ustanovitve do 
danes so se pogovarjali s približno 11 tisoč osebami, ki so potrebovale 
pomoč. Ob vsakem primeru so se trudili, da bi bili ob strani klicalca, 
ga poskušali razumeti in mu pomagali najti najboljši izhod iz stiske 
in ga morda marsikdaj tudi odvrnili od namere odvzeti si življenje.

Pokrivajo predvsem celjsko regijo, veliko pa je tudi klicov od drugod. 
Vsi pogovori so anonimni, razen če klicalci želijo drugače.

Svetovalci opravljajo svoje delo z velikim entuziazmom, se nenehno 
izobražujejo in jim je v veliko zadoščenje, da s svojim delom 
pomagajo tistim, ki jim je klic morda zadnja bilka, ki se je lahko 
oprimejo.

Otrok vesolja si, nič manj, kot so to drevesa in zvezde. Pravico 
imaš biti tu, če to veš ali ne, in ne glede na to, kakšno je tvoje delo 
in kakšne težnje v bučnem vrvenju življenja, ohrani mir v duši! 
Kljub vsej nesnagi in žalosti, kljub vsem izničenim sanjani, je svet 
vendarle čudovit. Bodi srečen!

M. N.
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Velik uspeh ekip Trgohladu: dvakrat državni prvaki
Uspeh, ki ga izven kluba ni nihče pričak

oval, so dosegli atleti in atletinje Trgohlada 
na državnem prvenstvu v krosu, ki je bilo v 
soboto, 11. marca, v Brežicah.

Tekmovanje je bilo posamično, ekipno 
po kategorijah (pionirska, mljaša mladin
ska, starejša mladinska, 
mlajša članska in članska) 
ter vseekipno (ločeno za 
moške in ženske). V vsaki 
kategoriji se je upoštevalo 
prvih 15 tekmovalcev.

AK Trgohlad je na tek
movanje pripeljal tiste tek
movalce, ki so imeli realne 
možnosti za uvrstitev med 
petnajsterico. Imeli smo 
tudi nekaj težav pri 
sestavljanju ekip zaradi 
poškodb (Stropnik, Pun- 
garšek, Mihevc), odhoda na 
smučanje (Kovač), Kukovič pa še ni registri
ran za klub.

Moška ekipa je osvojila 5. mesto, ženska 
pa 3. v Sloveniji. Osvojene so bile še 4 
medalje in veliko visokih uvrstitev.

Pionirji - 2000 m: Boštjan Ojstršek 7. 
mesto in Grega Zdolšek 15. mesto. Ekipa je 
bila šesta.

Pionirke - 2000 m: Jolanda Ambrož 3. 
mesto, Petra Pungaršek 7. mesto, Sabina 
Škornik 15. mesto. Ekipa je bila prva in je

Atletski klub Trgohlad na DP

osvojila državno prvenstvo.
Starejši mladinci - 6000 m: Primož 

Pangerl 4. mesto, Tone Ojstršek 5. in Dejan 
Mihevc 13. mesto. Ekipno: 2. mesto.

Starejše mladinke - 4000 m: Mojca 
Stropnik 6., Eva Kovač 9„ Renata Pungaršek 
12., Minca Zupanc 14., Nataša Oset 15. 
mesto. Ekipno: 4. mesto

Članice - 5000 m: Alja Belak 6.,Nuša 
Novak 7., Darja Šmid 10. mesto. Ekipno: 1. 
mesto in naslov državnih prvakinj.

___________________Vlado Artnak

Z državnega prvenstva
Tekmovanje za pionirje je bilo 3. marca 
v Celju in so se ga prvič pod svojim 
imenom udeležili tudi atleti šentjurskega 
Trgohlada. Bogdan Zorko in Franci 
Kresnik sta tekmovala v teku na 60m. 
Tekmovalo je 45 tekmovalcev v 9 
sskupinah. 10 najboljših iz kvalifikacij se 
je uvrstilo v B in A finale.

Gogdan Zorko je v svoji kvalifikacijski 
skupini osvojil 3. mesto s časom 7,72 in 
bil v B finalni skupini drugi s časom 7,69.

Franci Kresnik je bil v svoji skupini prvi 
s časom 7,71 in se je uvrstil v A finale, 
kjer je bil s časom 7,72 peti. Osvojila sta 
5. in 7. mesto v Sloveniji._____________

NK Šentjur nadaljuje z uspehi
V prvih treh kolih spomladanskega dela 

prvenstva v 3. slovenski ligi nogometaši NK 
Šerntjur nadaljujejo z uspešnimi igrami. V 
prvem kolu so doma premagali Pobrežje iz Mari
bora s 3 : 1, v drugem kolu so z rezultatom 0 : 2 
odpravili ekipo Slovenj Gradca na njihovem 
igrišču, v tretjem kolu, v soboto 25. marca, pa s 
katastrofalnimi 5 : 0 NK Renkovci. Kljub visoki 
zmagi gledalci z igro domačih nagometašev niso 
bili posebno očarani.

NK Šentjurje trenutno 3. na lestvici in se bori 
z moštvi Aluminija in Dravograda za uvrstitev v 
2, državno ligo.___________________________

Juventus - Maco zmaguje
V zimski ligi občine Celje v malem no

gometu je bil šentjurski Juventus - Maco 
izjemno uspešen. Z naskokom je osvojil 1. 
mesto, kar doslej še ni uspelo nobeni ekipi izven 
Celja.

Tudi v medobčinski ligi Celje mu odlično 
kaže; skupaj z ekipo Sportkluba iz Velenja vodi 
na lestvici. V petek, 14. aprila, se bosta prav ta 
tekmeca pomerila v športnem parku v Šentjurju. 
Zmagovalec bo imel velike možnosti, da se uvr
sti v 1. državno ligo.

Pionirke O.Š. F. Malgaja klonile v polfinalu
Košarkarska ekipa starejših pionirk OŠ Franja Malgaja, ki 

nas je lansko leto razveselila z osvojenim 2. mestom v državi, 
je bila uspešna tudi letos in se je kvalificirala v polfinalne 
obračune. Na polfinalnem turnirju v Šentjurju so v soboto, 25. 
marca, gostiteljice igrale z vstnicami iz Trbovelj in Ljubljane. 
Trboveljčanke so premagale z 42 : 34, z Ljubljančankami, ki 
so letos bile razred zase in so svoje nasprotnice prekašale v 
vseh elemntih igre, pa izgubile z 31 : 59. Igra Šentjurčank je 
v celoti ležala na sicer odlični Tanji Mihevc, kar pa je bilo za 
večji uspeh ekipe odločno premalo.

G.K.

Študentski KK Šentjur potonil
Medobčinska košarkaška liga Šmarje - Šentjurje tik pred 
zaključkom, ki ga pa, kot kaže, ne bomo dočakali; v ligi je 
namreč zavladal nered. Težave imajo tako s sodniki kot z 
igralsko disciplino, tako da se nikoli ne ve, ali tekma bo ali 
ne. Na domačem derbiju med KK Kemoplast in ŠKK 
Šentjur, seje zgodilo celo, da tekme niso končali - ker jih 
je zapustil sodnik.

V ŠKK, kije z uvrstitvijo v končnico lige dosegel svoj cilj, 
bo prvenstvo končal v drugi polovici vodilne šesterice. 
Trenutno je v vodstvu ekipa s Ponikve.

G.K.

Za pokal v
malem
nogometu

Kot že nekaj let 
nazaj bo tudi letos 
tekmovalna 
komisija občinske 
lige organizirala 
tekmovanje v 
malem nogometu za 
pokal občine 
Šentjur. Rok za pri
javo je do nedelje, 9. 
aprila.

Igrajo lahko 
ekipe podjetij, 
strank itd. Vse do
datne informacije 
lahko dobite na tele
fonu 741 259
(Budiša),ali 743 
238 (Jug).

V nedeljo, 2. 
aprila, se prične 
spomladanski del 
občinske lige v 
malem nogometu.
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Nagrade za pravilno rešeno križanko št.23 podeljuje Avtoservis Naprudnik iz Šentjurja, žreb pa jih je razdelil takole: prvo nagrado 
; sedežne prevleke za avto - prejme Simon Sebič, Cesta na grad 10, iz Šentjurja; drugo nagrado - menjavo olja vključno z oljem bo 
izkoristila Dragica Jug, Na ličnico 8, Šentjur; tretjo - reguliranje motorja na avtotesterju - pa je pripadla Martinu Ozisu z Doropolja.

Pevski praznik v Šentvidu
Šentviško petje ima že dolgoletno 

tadicijo, saj je njihov prvi zbor bil us
tanovljen že leta 1889 in od takrat dalje 
se z nekajletnimi presledki v Šentvidu 
vedno poje.

V soboto, 25. marca, je njihov 32 
članski mešani pevski zbor, ki ga že 5 let 
v°di domačin Matej Romih, pripravil 
koncert v počastitev obletnice obstoja, 
'Materinskega dne in dobitnikov zlatih 
Gallusovih značk. Šentvidčani, ki so 
JdBiavičeno ponosni na svoj zbor, so

napolnili dvorano do zadnjega kotička 
ter z burnimi aplavzi spremljali izvajanja 
svojih sokrajanov. Zbor je s svojim rep
ertoarjem dakazal, da seje razvil v enega 
naših najboljših zborov. Odlikuje ga 
zlasti dobra zasedba ženskih glasov.

Zlate Gallusove značke so prejeli: 
Angela Romih (60 let petja), Jože in 
Ivanka Vrtačnik, Srečko Tovornik, 
Jožica Romih, Rezika Pušnik, Hermina 
Tovornik (vsi 40 let petja), Janko Pušnik 
in Andrej Koželj (25 let).

F.K.

Materinski dan tudi na 
Planini

Slovesnost je pod vodstvom Saše 
Krofl pripravila mladinska skupina pri tur- 
•■stičnem društvu. V avli OŠ Planina seje 
zbralo okrog 100 mater in žena, ki jih je v 
.uvodu pozdravil novi predsednik sveta KS

Planina g. Tovornik, s svojim petjem in 
raci tac ijami pa sojih razveseljavali malčki 
iz vrtca, šolarji ter pevci planinskega 
moškega zbora. Najstarejšo prisotno 
občanko gospo Kroflovo so počastili s 
šopkom. Kot se spodobi, so prireditev zak
ljučili s pogostitvijo.

Za razmišljanje
Kakšen norec je človek, ki grabi po nebu in 
pozablja, daje tudi zemlja zvezda.(Li Ho Čuj)

S tem, kar prihaja od zgoraj, se ni mogoče 
hraniti. Hraniš se lahko le s tistim, kar pride iz 
tal, na katerih stojiš.(L.Kovačič)

Zenska, ki ljubi, se odpove vsemu, moški se ne 
odpove ničemur. (Sandra Paretti)

Bolečina te napravi močnejšega ali pa te zlomi.

Nihče, ki ni doživel poraza, ne zna ceniti 
zmage.

Za pogovor sta potrebna dva. Za molk sta pa 
dva preveč. (Ivo Zorman)

Zmeraj pusti sovražniku pot, da uide; majhno 
razpoko, zaradi katere ostajamo človeški; 
plemenitost misli, ki nasilju vzame 
zmagoslavje!(Han Suyin)

Zbrala B.S.
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Prepriiljivost plačah, nadvse plastično predstavil Novi oblastniki si očitno morajo kroniko

Svetnik SKD g. Maruša je tako vneto 
prepričeval svoje kolege iz občinskega 
sveta iz drugih KS, da morebitna izgradnja 
podvoza njih ne bo finančno prav nič 
prizadela, da mu nazadnje nihče več ni 
verjel.

poslanec g. Potočnik, je vodila tudi 
šentjurske občinske svetnike pri odločanju 
o višini sejnin. Očitki bodo padali v 
vsakem primeru, zato je bolje, da so 
upravičeni.

Prihaja ženski val

še zaslužiti! Poteza je načelna, a kaj malo 
koristna. Res so se na hitro in skorajda 
neopazno poslovili od "padlih angelov", 
toda vprašanje je, če si s tem niso nakopali 
nejevoljo tistih na nebu, ki utegne biti manj 
prijetna kot hvaležnost prvih koristna.

Pravna država
Tudi naši občinski svetniki jo nadvse 
spoštujejo - za govornico. Ko pa so si 
določali svoje "plače", sojih imenovali kar 
dnevnice, da so se izognili tistemu v rajnki 
Avstroogrski uveljavljenemu načelu, daje 
treba dati cesarju, kar je cesarjevega. Če jih 
bo gospa Gosarjeva z davkarije prijela 
zaradi dohodnine, bo to pomenilo, da smo 
res uspeli ločiti državo od občine.

Mehkobna ali trda revoludja na 
Planini?
Potem, ko so izvedeli, da je odstavljeno 
vodstvo KS v lanskem letu uspelo 
"prinesti" na Planino kar desetkrat več 
sredstev, kot naj bi jih letos dobila v roke 
nova "revolucionarna" vodstvena 
garnitura, so nekateri vse bolj prepričani, 
da bi bilo dobro izraz "mehkobna" 
zamenjati s "trda"(izraz za lastnost, ki naj 
bi jo imele nekatere glave), poleg tega pa 
si čimprej priskrbeti nekaj tiste znamenite 
soli, ki sojo kurenti na pustni dan pustili v 
državnem zboru.

Jebali nas bodo tako ali tako!
Logika, ki jo je pred časom v državnem 
zboru, ko so razpravljali o poslanskih

Občino so osvojile ženske. Imamo 
predsednico občinskega sveta, tajnico 
občine, načelnico državne uprave in še 
celo načelnika na obrambi in na notranjih 
zadevah nista načelnika, temveč sta 
načelnici. Le še župan brani moško čast. Pa 
še on je zadnje čase čisto brez j...!

Še enkrat ■ z obiinskim denarjem 
je potrebno štediti!
Tega se nadvse dobro zavedajo zlasti v 
šentjurski SLS. Potem, ko so uspeli 
spraviti na občinsko plačilno listo svojega 
strankarskega funkcionarja, se jim je 
zdelo, da bi občinski denarci bili dovolj na 
varnem le, če bi nanje poleg njega pazila 
še njihova predsednica občinskega sveta. 
Za svojo pozornost bi bila deležna 
skromne nagrade - npr. takšne, kot jo dobi 
za svoje delo župan.

Naielna ■ a slaba naložba
Slovesno promocijo nove izdaje Planinske 
kronike Anike Wambrechtsammer je bivše 
planinsko vodstvo opravilo kar v ožjem 
"družinskem" krogu. Prvo oštevilčene 
častne izvode so podelili nekdanjemu 
predsedniku sveta KS in bivšemu 
predsedniku občinskega izvršnega sveta.

Mesec žena
Potem ko je AFŽ - jevski 8. marec povsem 
izgubil na svojem zgodovinskem ugledu, 
Marijin 25. marec pa še ni postal "naš", so 
se v večini krajevnih skupnosti spretno 
odločili za srednjo pot: svoje "ženske" 
prireditve so porazdelili med oba datuma 
ter se tako izognili zameri enih in drugih. 
Le dan žena se bo raztegnil na ves mesec 
marec, kar toplo pozdravlja zlasti moški 
svet.

Tovariši se zbirajo v gozdovih
"Tovariš" je v vskodnevnem življenju, 
razen v šolah, kjer se še kar čvrsto drži, 
postal že domala zmerljivka. Toda ne 
povsod; na spominski slovesnosti na 
Resevni, v zavetju varnih gozdov, smo bili 
vsi spet le tovariši. Pa ne, da se pripravlja 
kontrarevolucija?

Nevarnost Jugoslavije še ni minila
Ne le da se večina priimkov šentjurskih 
nogometašev končuje na znameniti "ič", 
tudi za navijače ima Šentjur naglas na "e", 
sodniki pa so še vedno sudije. Da o 
okrasnih pridevkih za može v črnem ter 
nasprotne brcarje sploh ne govorimo!

Na Ponikvi so igrali Praznično v Dramljah
Mladinska dramska skupina A.M. 

Slomšek s Ponikve je pod vodstvom Irene 
Zevnik pripravila uprizoritev igre Nušiceve 
komedije Navadni človek. V nedeljo, 12. 
marca, so se predstavili ponkovškemu 
občinstvu, ki je do zadnjega kotička napol
nilo kulturno dvorano . Gledalci so bili 
navdušeni nad stvaritvijo mladih igralcev. 
Še posebej sta jih s svojo igro očarala 
Boštjen Pisanec in Jernej Košak.

Naslednjo nedeljo so mladi Ponkolani 
igrali tudi v Šentjurju. Takrat dvorana žal ni 
bila čisto polna, so pa mnogi gledalci 
ocenili, da je stvaritev pokovških igralcev 
domala profesionalna.

F. K.

V Dramljah je že vrsto let 
tradicija, da v mesecu marcu 
pripravijo prireditev za dekleta, žene 
in matere. Letos je bilo to v nedeljo, 
19. marca, ob 16. uri v OŠ Dramlje.

Obiskovalci so napolnili šolsko 
avlo do zadnjega kotička, saj je zani
manje za to prireditev vsako leto zelo 
veliko. Letos je bilo pričakovanje še 
večje, ker je ženski pevski zbor, ki 
deluje že 10 let, pripravil slovesen 
koncert. Zbor zelo uspešno vodi 
gospa Blanka Pasarič, učiteljica 
glasbe na šoli. Program so popestrili 
učenci glasbene šole Šentjur in mladi 
manekeni ter manekenke, ki so pred

stavili oblačila prodajalne Sonja iz 
Šentjurja.

Udeleženci smo preživeli 
čudovito popoldne in smo zapuščali 
dvorano polni hvale in lepih vtisov. 
Res, to je bil lep uvod v prihajajočo 
pomlad!

Ob tej priliki bi rada še povabila 
bralce Novic in vse ljubitelje lepega 
petja na koncert moškega pevskega 
zbora ob 20. letnici obstoja, ki bo v 
soboto, 1. aprila. Najbrž ni skrivnost, 
da so Drameljčani poznani po svo
jem lepem petju.

Lojzka Božnik

V

24


